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REVISTA PRESEI 

 

 

 CNSLR Frăția ÎL SOMEAZĂ pe Florin Cîțu: Prioritatea sa trebuie să fie 

STOPAREA creșterii inflației, nu creșterile salariale 

CNSLR Frăţia solicită Guvernului să respecte cadrul legal privind salarizarea 

personalului plătit din fonduri publice şi precizează că orice altă abordare va fi 

realizată "printr-un dialog real şi eficient", cu consultarea partenerilor sociali. 

"CNSLR Frăţia a luat la cunoştinţă, cu maximă îngrijorare, declaraţiile premierului 

României, domnul Florin Cîţu, care a afirmat că, pentru menţinerea deficitului 

bugetar de 7% pe care Guvernul şi l-a propus, este necesară îngheţarea salariilor 

bugetarilor, prin această măsură urmărindu-se o economie la bugetul de stat de 

17,6 miliarde de lei pentru anul 2021. Având în vedere prevederile Legii cadru nr 

153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice, care a 

reglementat inclusiv creşterea salariilor personalului bugetar în tranşe, pe perioada 

2019-2022, CNSLR Frăţia, care are afiliate organizaţii sindicale din sănătate, 

învăţământ, finanţe şi administraţie publică, solicită Guvernului României să 

respecte cadrul legal privind aplicarea legislaţiei în vigoare, orice altă abordare 

urmând a fi făcută printr-un dialog real şi eficient, cu consultarea partenerilor 

sociali", se arată într-un comunicat al confederaţiei sindicale, remis luni 

AGERPRES. 

Totodată, în condiţiile în care toate organizaţiile sindicale, membre ale 

Confederaţiei, solicită respectarea obligaţiilor asumate de către Guvern, în perioada 

stărilor de urgenţă şi de alertă, CNSLR Frăţia nu va accepta ca "economia 

bugetară" să se facă prin afectarea veniturilor personalului bugetar şi solicită 

primului ministru şi factorilor responsabili să-şi stabilească ca prioritate stoparea 

inflaţiei din ultima perioadă şi nu "îngheţarea salariilor". 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-citu_3112.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/salarii_768.html
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De asemenea, CNSLR Frăţia face apel la toţi factorii responsabili să recunoască 

eforturile susţinute şi condiţiile de muncă deosebite în care aceste categorii socio-

profesionale îşi desfăşoară activitatea şi să găsească soluţii optime pentru 

rezolvarea tuturor revendicărilor sindicaliştilor care sunt pe deplin îndreptăţite, se 

mai arată în comunicatul CNSLR Frăţia, semnat de preşedintele confederaţiei, 

Leonard Sorin Bărăscu. 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 Sindicaliştii Federaţiei Sanitas pichetează marţi prefecturile din întreaga 

ţară 

Federaţia Sanitas va demara marţi o serie de acţiuni pentru susţinerea salariaţilor 

din sănătate şi asistenţă socială, pe fondul apariţiei OUG nr. 226/2020, care 

prevede îngheţarea salariilor şi pensiilor în acest an. 

 

Astfel, marţi, 12 ianuarie, vor fi organizate pichetări şi mitinguri, în intervalul orar 

12:00 - 13:00, de către organizaţiile Sanitas judeţene, în faţa prefecturilor din 

întreaga ţara, solicitându-se totodată şi convocarea comisiilor de dialog social de la 

nivelul fiecărei prefecturi. 

 

De asemenea, Uniunea Sanitas Bucureşti, membră a Federaţiei Sanitas din 

România, va picheta marţi, în intervalul orar menţionat, sediul Guvernului din 

Piaţa Victoriei. 

 

Sindicaliştii au mai anunţat că vor picheta şi sediile Ministerului Sănătăţii, 

Ministerului Muncii şi Protecţiei Sociale, Ministerului Finanţelor Publice, 

Guvernului şi Parlamentului României în perioada în care vor avea loc dezbaterile 

pe Legea bugetului de stat. 

 

"Refuzul Guvernului de a respecta legea şi de a acorda salariile cuvenite pentru 

anul 2021 salariaţilor din sănătate şi asistenţă socială reprezintă o jignire la adresa 

efortului pe care fiecare dintre aceştia îl depune zi de zi la locul de muncă, de mai 

bine de 11 luni.  
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În aceste condiţii, Consiliul Naţional al Federaţiei SANITAS, întrunit astăzi, 5 

ianuarie 2021, reprezentând peste 100.000 de membri de sindicat din unităţile 

sanitare, cele de asistenţă medico-socială şi cele de asistenţă socială, a analizat 

situaţia creată de apariţia OUG nr. 226/2020 şi a decis organizarea în următoarea 

perioadă a unei serii de acţiuni pentru susţinerea următoarelor revendicări: 

aplicarea prevederilor Legii nr. 153/2017 - Legea-cadru privind salarizarea 

personalului plătit din fonduri publice; stabilirea sporului de condiţii prin raportare 

la salariul de bază aflat în plată; acordarea stimulentului de risc salariaţilor din 

asistenţa socială", se preciza în comunicatul federaţiei transmis AGERPRES în 

data de 5 ianuarie 2020. 

 

Acţiunile care vor mai fi organizate la nivel naţional de Federaţia Sanitas în 

perioada următoare vizează lansarea unei petiţii online pentru susţinerea aplicării 

prevederilor Legii nr. 153/2017 şi exceptarea salariaţilor din sănătate şi asistenţă 

socială de la prevederile art. I din OUG nr. 226/2020, precum şi solicitarea 

organizării unor întâlniri la nivelul Guvernului României cu miniştrii responsabili 

pentru deblocarea situaţiei create de apariţia OUG nr. 226/2020. 

 

De asemenea, sindicaliştii vor redacta o scrisoare deschisă către Preşedinţie, 

membrii Parlamentului României şi ai Parlamentului European prin care vor să 

atragă atenţia asupra faptului că "România este singura ţară europeană care în plină 

pandemie diminuează veniturile salariaţilor care se luptă în mod direct pentru 

stoparea acesteia". 

 

Nu în ultimul rând, vor fi informate organizaţiile sindicale internaţionale la care 

federaţia este afiliată despre situaţia creată de OUG nr. 226/2020 în rândul 

salariaţilor din sănătate şi asistenţă socială şi solicitarea unor acţiuni de susţinere a 

membrilor de sindicat. 

 

"În funcţie de rezultatul acţiunilor deja programate, Federaţia Sanitas va continua 

să organizeze forme de protest legale în această perioadă, pentru susţinerea şi 

soluţionarea revendicărilor membrilor noştri de sindicat", au spus reprezentanţii 

organizaţiei sindicale.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Cum se impart in coalitie functiile de prefecti si subprefecti. Ludovic Orban: 

"Ponderea PNL este in cadrul coalitiei de 54,8 %" 

Ludovic Orban anunta cum se impart in coalitie functiile de prefecti si 

subprefecti. PNL va propune prefecti in 23 de judete, USR-PLUS va face 

propuneri pentru 14 prefecti, in timp ce UDMR va avea 5 

 

Presedintele PNL, Ludovic Orban, anunta ca PNL va propune prefecti in 23 de 

judete, USR-PLUS va face propuneri pentru 14 prefecti, in timp ce UDMR va avea 

5 reprezentanti ai Guvernului in teritoriu. Functiile de subprefect vor fi impartite, 

la fel ca si cele de prefect, in functie de voturile primite de fiecare dintre fortele 

politice din coalitia de guvernare, respectiv: PNL va avea 47 de subprefecti, USR-

PLUS va numi 28 de subprefecti, iar UDMR - 10. 

 

"In discutia care am avut-o cu presedintii din cadrul coalitiei, punctul de vedere 

aproape comun, care deja e in curs de implementare printr-o reglementare este 

acela ca prefectii sunt reprezentantii Guvernului. Daca sunt reprezentantii 

Guvernului, nu trebuie sa fie inalti functionari publici, pentru ca atata timp cat sunt 

reprezentantii Guvernului, Guvernul ii numeste fara sa aiba niste constrangeri", a 

afirmat presedintele PNL luni seara, la B1 Tv. 

 

El a precizat ca la inceputul negocierilor, PNL, USR-PLUS si UDMR au stabilit un 

principiu, "care este un principiu corect care este aplicat in toate guvernarile de 

coalitie", si anume cel al reprezentarii fiecarui partid in functiile publice in functie 

de voturile primite de la cetateni. 

 

"Ponderea PNL este in cadrul coalitiei de 54,8 %, ceva de gestul asta, ponderea 

USR-PLUS e in jur de 33 si ponderea UDMR in jur de 12 virgula ceva la suta. 

Asta e o pondere care este conforma cu voturile exprimate de cetateni si practic 

girarea functiilor publice de reprezentantii fortelor politice din coalitie se face pe 

baza votului dat de cetateni. Nu au existat dispute. Sigur, au fost discutii pe ce 

pozitii.  

 

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/udmr/
https://ziare.com/ludovic/
https://ziare.com/politica/prefect/
https://ziare.com/politica/partid/
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(...) Este prima discutie care am avut-o, legata de prefecti, astazi. In principiu, e o 

repartizare conform ponderii, Partidul National Liberal are 23 de prefecti, 

nominalizeaza pentru 23 de prefecti, USR-PLUS pentru 14 prefecti, UDMR pentru 

5 prefecti. In privinta subprefectilor, noi nominalizam pentru 47, USR-PLUS - 28, 

UDMR - 10. S-a discutat o aplicare a ponderilor si au inceput discutiile legate de 

stabilirea unor criterii astfel incat sa fie o distribuie cat mai justa a prefectilor", a 

adaugat Ludovic Orban. 

 

El a spus ca, indiferent de partidul din care fac parte, prefectii si subprefectii nu pot 

iesi "din cadrul guvernamental". 

 

"Din punctul meu de vedere, nu e asa, un capat de tara, pentru ca, pana la urma, 

orice prefect, din orice partid este, trebuie sa aplice politica, programul de 

guvernare in judetul respectiv. El nu poate sa iasa din cadrul guvernamental, nu 

poate sa faca altceva decat s-a angajat Guvernul sa faca", a mentionat presedintele 

PNL. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Cîţu, sub presiune înainte de adoptarea bugetului: Rectorii solicită mai 

mulţi bani pentru învățământul superior și cercetarea științifică 

Consiliul Naţional al Rectorilor solicită acordarea a cel puţin 1% din PIB pentru 

învăţământul superior, creşterea "semnificativă" a alocării bugetare pentru 

cercetarea ştiinţifică, dar şi alocarea suplimentară de fonduri destinate componentei 

de cercetare ştiinţifică a învăţământului superior. CNR este condus chiar de 

actualul ministru al Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, în prezent fiind suspendat din 

funcţia de preşedinte al Consiliului. 

CNR mai cere şi "flexibilizarea modului de cheltuire" a sumelor din bugetul 

instituţiilor de învăţământ superior, "în acord cu principiile autonomiei universitare 

- garantată prin Constituţia României", astfel încât universităţile să-şi poată utiliza 

fondurile disponibile conform deciziilor Senatului universitar, în limitele legii, dar 

fără să fie necesară aprobarea autorităţilor guvernamentale. 
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"Astfel, în domeniul finanţării, Consiliul Naţional al Rectorilor solicită: acordarea 

a cel puţin 1% din PIB pentru învăţământul superior; creşterea semnificativă a 

alocării bugetare pentru cercetarea ştiinţifică, care să facă credibilă atingerea cât 

mai devreme a procentului de 1% din PIB la care România s-a angajat deja, cu 

diversificarea şi flexibilizarea instrumentelor de accesare a fondurilor; alocarea 

suplimentară de fonduri destinate specific şi predictibil componentei de cercetare 

ştiinţifică a învăţământului superior; flexibilizarea modului de cheltuire a sumelor 

din bugetul instituţiilor de învăţământ superior, în acord cu principiile autonomiei 

universitare - garantată prin Constituţia României, astfel încât universităţile să-şi 

poată utiliza fondurile disponibile conform deciziilor Senatului universitar, în 

limitele legii, dar fără să fie necesară aprobarea autorităţilor guvernamentale", 

afirmă CNR într-un comunicat remis presei. 

 

Potrivit CNR, deşi alocaţia medie pe student fizic a crescut în mod constant 

începând cu anul 2015, "rămâne una dintre cele mai mici din Uniunea Europeană, 

în conformitate cu Raportul public 2019 - Starea finanţării învăţământului superior 

(CNFIS)". 

 

"De asemenea, The European Higher Education Area in 2020 - Bologna Process 

Implementation Report arată că România se află mult sub media ţărilor din Spaţiul 

European al Învăţământului Superior, atât în ceea ce priveşte finanţarea 

învăţământului terţiar, cât şi în ceea ce priveşte alocaţia medie pe student. 

Semnatară a Declaraţiei de la Bologna din anul 1999 şi membră a Uniunii 

Europene de 13 ani, România concurează cu unele dintre cele mai avansate ţări din 

lume în ceea ce priveşte învăţământul superior, dar universităţile beneficiază de o 

finanţare de până la de 10 ori mai mică în ultimul deceniu", afirmă sursa citată. 

 

Mai mult, afirmă CNR, în condiţiile crizei medicale cu care se confruntă de 

aproape un an, universităţile "au trebuit să arate o capacitate mare de reacţie şi 

adaptare", pentru a permite digitalizarea proceselor de învăţare-predare şi 

implementarea măsurilor sanitare impuse, într-un timp foarte scurt. 
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"Având în vedere provocările pe care şi anul 2021 le pune în faţa sistemului de 

învăţământ superior, rolul pe care educaţia terţiară îl are în dezvoltarea economică 

şi socială al unei ţări, cu atât mai relevant în situaţii de criză ca cea pe care o 

traversăm, aşteptările legitime existente în societate cu privire la sistemul de 

educaţie, afirmăm cu fermitate că finanţarea adecvată a acestui sector, amânată de 

prea multă vreme în numele unor deziderate discutabile, nu mai poate să aştepte. 

Mai mult, atragem atenţia că, fără o aşezare adecvată a domeniilor educaţiei şi 

cercetării în ierarhia priorităţilor statului - începând cu finanţarea, reformele în 

orice domeniu sunt sortite eşecului sau mult îngreunate, afectând astfel dezvoltarea 

României pe termen lung", se mai arată în comunicatul de presă. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Șefii pot fi amendați cu până la 200.000 lei dacă își stresează angajații. Orele 

suplimentare abuzive vor fi și ele pedepsite 

 Stresul la job este considerat hărţuire morală 

 Dacă eşti hărţuit moral la job, instanţa poate obliga angajatorul să îţi 

plătească daune compessatorii 

 Nerespectarea dispoziţiilor legate de munca suplimentară este amendată cu 

până la 3.000 de lei pentru fiecare angajat 

Șefii sunt stresanți? Pentru asta riscă amenzi de până la 200.000 de lei. Legislaţia 

muncii a suferit multe modificări în 2020. De asemenea, începând de anul trecut, 

stresul este considerat formă de hărţuire morală la locul de muncă, scrie 

Avocatnet.ro. 

Legislaţia muncii consideră acum stresul şi epuizarea fizică ca forme ale hărţuirii 

morale la locul de muncă. Dacă autorităţile identifică fapte de hărţuire morală la 

locul de muncă, acestea pot să oblige angajatorul să ia măsuri pentru a stopa 

hărţuirea salariaţilor. Totodată, ele pot obliga angajatorul să plătească, pentru 

salariaţii hărţuiţi moral, consilierea psihologică necesară, conform celor stabilite de 

medicul de medicina muncii. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 12 ianuarie 2021 8 

 

Angajatorul trebuie să prevină şi să combată actele de hărţuire morală la job, altfel 

va fi amendat cu sume între 30.000 şi 50.000 de lei. De asemenea, dacă un 

angajator stabileşte reguli sau măsuri interne care să oblige, să determine sau să 

îndemne salariaţii să comită hărţuire morală la locul de muncă, amenzile aplicabile 

au valori între 50.000 şi 200.000 de lei. Instanţa poate obliga angajatorul să acorde 

daune compansatorii salariaţilor hărţuiţi moral, potrivit Avocatnet.ro. 

Nerespectarea dispoziţiilor în privinţa muncii suplimentare poate fi amendată cum 

sume între 1.500 şi 3000 de lei pentru fiecare anagajat care lucrează în plus. 

Înainte, angajatorii care încălcau prevederile referitoare la munca suplimentară 

riscau o singură amendă cuprinsă între 1.500 şi 3.000 de lei, indiferent pentru câţi 

salariaţi se încălca legea. 

Angajatorii care folosesc camere video pentru securitate nu le pot folosi şi pentru 

supravegherea salariaţilor, potrivit Autorităţii Naţionale de protecţie a datelor. 

Autoritatea consideră asta deoarece, în esenţă, se schimbă scopul iniţial pentru care 

sunt folosite camerele de supraveghere. 

Dacă angajatorul nu se ocupă să adapteze locul de muncă pentru angajaţii care 

suferă de handicap riscă, de asemenea, amenzi între 10.000 şi 25.000 de lei. 

Înainte, amenzile erau aproape la jumătate. 

(Sursa:  alephnews.ro) 

 

 Noua casă 2021: Cum arată acum fostul program Prima Casă, după toate 

schimbările de anul trecut 

În 2020, programul „Prima Casă” a trecut printr-o serie de modificări, unele chiar 

de ordin conceptual și terminologic. Tehnic, nici nu mai vorbim de „Prima Casă”, 

ci de programul „Noua Casă”, după ce Guvernul a adus modificări de substanță 

schemei. De exemplu, acesta a majorat plafoanele pentru creditele și finanțările pe 

care le pot accesa consumatorii, ca să-și cumpere locuințe. 
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1. „Noua casă” și majorarea plafoanelor finanțărilor ce pot fi accesate de 

românii care vor să-și cumpere o locuință. Programul „Noua casă” a fost 

introdus în august 2020 și a dus la majorarea plafoanelor finanțărilor ce pot fi 

accesate de românii care nu dețin o casă în proprietate (sau dețin, dar aceasta nu 

depășește suprafața utilă de 50m
2
) și care doresc să achiziționeze una. Actualele 

limite le permit celor eligibili să primească până la 119.000 euro pentru locuințele 

noi și consolidate. De asemenea, pot fi accesați până la 66.500 euro, pentru alte 

tipuri de locuințe. 

 

Modificările se aplică de la începutul lui august 2020, însă ce e important de 

menționat e că nu au fost singurele din 2020. Anterior, în aprilie, avusese loc o altă 

schimbare, prin înlocuirea programului „Prima casă” cu schema „O familie, o 

casă”. Așadar, tehnic, „Noua casă” a înlocuit „O familie, o casă”, acesta din urmă 

neaplicându-se, de fapt, deloc (pentru o prezentare a diferențelor dintre cele două 

programe, cei interesați pot găsi mai multe detalii aici). Dar acest lucru contează 

mai puțin. Ce contează e că, dacă nu ar fi avut loc și cea din urmă modificare, 

plafonul finanțării ar fi fost mult mai mic, de 66.500 euro. 

 

2. În 24 august, au fost oficializate și normele de implementare ale 

programului „Noua casă”. Normele de implementare au transpus, practic, noile 

condiții ale programului, cum era cazul cu majorarea pragului de finanțare. La acel 

moment, însă, schimbările nu erau suficiente, pentru ca programul să se 

implementeze. Trebuiau să apară și niște adaptări în sistemul bancar. Din 

septembrie, însă, băncile au început să primească cereri pentru accesarea noului 

program.  

 

3. Lucru care, însă, nu știm cât va dura. S-ar putea ca modificările să fie 

întoarse în Parlament. La puțin timp după ce programul a fost oficializat, iar 

normele de implementare au intrat în vigoare, Parlamentul a arătat că s-ar putea ca 

noile reguli să nu se aplice pentru mult timp. Asta pentru că modificările aduse 

programului au fost adoptate și implementate de Guvern. Însă, ca orice măsură 

luată prin ordonanță de urgență, aceasta trebuie confirmată - sau infirmată - în 

Parlament. Iar deputații, ca primă cameră sesizată, au decis să respingă ordonanța 

de urgență ce introducea acele modificări. Rămâne de văzut ce vor decide și 

senatorii.  

https://www.avocatnet.ro/articol_55258/Programul-Noua-Cas%C4%83-care-inlocuie%C8%99te-Prima-Cas%C4%83-oficializat.html
https://www.avocatnet.ro/articol_55258/Programul-Noua-Cas%C4%83-care-inlocuie%C8%99te-Prima-Cas%C4%83-oficializat.html
https://www.avocatnet.ro/articol_51329/E-oficial-%E2%80%9EPrima-Cas%C4%83-devine-%E2%80%9EO-familie-o-cas%C4%83.html
https://www.avocatnet.ro/articol_51329/E-oficial-%E2%80%9EPrima-Cas%C4%83-devine-%E2%80%9EO-familie-o-cas%C4%83.html
https://www.avocatnet.ro/articol_55495/Noua-Cas%C4%83-vs-Prima-cas%C4%83-Ce-diferen%C8%9Be-sunt-in-noul-program-de-garantare-a-creditelor.html
https://www.avocatnet.ro/articol_55545/Normele-de-implementare-a-programului-Noua-Cas%C4%83-oficializate-Programul-ar-putea-demara-in-curand.html
https://www.avocatnet.ro/articol_55545/Normele-de-implementare-a-programului-Noua-Cas%C4%83-oficializate-Programul-ar-putea-demara-in-curand.html
https://www.avocatnet.ro/articol_55807/Noua-Cas%C4%83-Unele-b%C4%83nci-au-inceput-s%C4%83-primeasc%C4%83-cereri-Totu%C8%99i-nu-avem-certitudinea-c%C4%83-Parlamentul-va-aproba-noul-program.html
https://www.avocatnet.ro/articol_55807/Noua-Cas%C4%83-Unele-b%C4%83nci-au-inceput-s%C4%83-primeasc%C4%83-cereri-Totu%C8%99i-nu-avem-certitudinea-c%C4%83-Parlamentul-va-aproba-noul-program.html
https://www.avocatnet.ro/articol_55724/Modific%C4%83rile-Guvernului-la-Prima-Cas%C4%83-anulate-de-senatori-Urmeaz%C4%83-votul-decisiv-al-deputa%C8%9Bilor.html
https://www.avocatnet.ro/articol_55724/Modific%C4%83rile-Guvernului-la-Prima-Cas%C4%83-anulate-de-senatori-Urmeaz%C4%83-votul-decisiv-al-deputa%C8%9Bilor.html
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Atenție! Dacă modificările vor fi, într-adevăr, respinse de Legislativ, ele vor 

reveni la forma introdusă prin programul „O familie, o casă”, nu la forma vechii 

scheme, „Prima casă”. 

 

Programul „Noua casă”, cum spuneam mai sus, vizează acordarea de finanțări de 

până în 119.000 euro, pentru cei ce vor să își achiziționeze o casă, dar nu au, sau 

pentru cei care au deja o casă, dar care nu depășește o suprafață utilă de până în 

50m
2
. Precedenta schemă, în schimb, viza finanțări de cel mult 66.500 euro. 

 

Important! Programul „Noua casă” nu se poate aplica, în 2021, până ce Guvernul 

nu stabilește plafonul de garantare. Potrivit normelor de implementare ale 

programului, în 2020, acest plafon era de 2.000 milioane lei. Pentru 2021, 

Executivul urmează să stabilească limitele de garantare. 

(Sursa:  avocat.net) 

 

 ANAF trimite scrisori contribuabililor pentru a le prezenta facilitățile fiscale 

în scopul începerii plății restanțelor. DOCUMENT - Despre ce facilități este 

vorba 

ANAF desfășoară o campanie de informare a contribuabililor cu privire la măsurile 

fiscale a căror aplicabilitate a fost prelungită prin Ordonanța de urgență a 

Guvernului nr. 226/2020. În acest sens, instituția trimite scrisori către contribuabilii 

care înregistrează obligații fiscale restante, pentru a le fi prezentate facilitățile 

fiscale, precum și condițiile de îndeplinit pentru accesarea acestora. 

 

Facilitățile fiscale pentru cei care înregistrează restanțe: eșalonare simplificată a 

datoriilor, eșalonarea clasică, anularea obligațiilor de plată accesorii și 

restructurarea obligațiilor bugetare (click pentru a deschide) 

 

Până acum, arată Fiscul, cea mai accesată facilitate fiscală a fost eșalonarea la plată 

în formă simplificată, contribuabilii depunând peste 31.000 de cereri. 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-01-11-24533455-0-facilitati-fiscale-pentru-cei-care-inregistreaza-restante-esalonare-simplificata-esalonare-clasica-anularea-obligatiilor-plata-restructurarea-obligatiilor-bugetare.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-01-11-24533455-0-facilitati-fiscale-pentru-cei-care-inregistreaza-restante-esalonare-simplificata-esalonare-clasica-anularea-obligatiilor-plata-restructurarea-obligatiilor-bugetare.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-01-11-24533455-0-facilitati-fiscale-pentru-cei-care-inregistreaza-restante-esalonare-simplificata-esalonare-clasica-anularea-obligatiilor-plata-restructurarea-obligatiilor-bugetare.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-01-11-24533455-0-facilitati-fiscale-pentru-cei-care-inregistreaza-restante-esalonare-simplificata-esalonare-clasica-anularea-obligatiilor-plata-restructurarea-obligatiilor-bugetare.pdf
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Pentru acordarea eșalonării la plată în formă simplificată și a anulării obligațiilor 

de plată accesorii, cererile pot fi depuse până la data de 31 martie 2021, inclusiv. 

 

“Precizăm că înființarea măsurilor de executare silită, inclusiv cea prin poprire 

bancară, se efectuează după realizarea operațiunilor de distribuire a sumelor 

încasate și de stingere a obligațiilor fiscale”, menționează sursa citată. 

 

Astfel, în această perioadă, respectiv de la data încetării măsurilor fiscale (28 

decembrie 2020) până în prezent, organele fiscale au efectuat în evidențele fiscale 

operațiunile anterior menționate. 

 

În ceea ce privește reluarea măsurilor de executare silită prin poprire bancară, 

pentru adresele de înființare comunicate de către organele fiscale înainte de 

intrarea în vigoare a OUG 29/2020, ce a fost ulterior modificată, acestea au fost 

continuate de către instituțiile de credit, prin efectul legii, nefiind necesară 

transmiterea unor adrese din partea organelor fiscale. 

 

Fiscul le mulțumește contribuabililor pentru faptul că, “în această perioadă dificilă, 

obligațiile fiscale declarate în perioada martie - noiembrie 2020 s-au încasat în 

procent de 91,1%”. 

(Sursa:  hotnews.ro) 

 

 Nu vreau să finanțez faliment”. Interviu cu ministrul Economiei, despre 

fondurile COVID, Start-Up Nation, salariul minim fără taxe 

Noul ministru al Economiei, Claudiu Năsui, susține, într-un interviu video acordat 

StartupCafe.ro, că va accelera ritmul de procesare a cererilor de finanțare din 

granturile de 1,5 miliarde de euro pentru IMM, de redresare din criza COVID, și că 

încearcă să obțină fonduri bugetare și pentru peste 4.000 de firme care așteaptă 

acum banii de la Start-Up Nation 2018-2019. 

El a explicat, însă, că vrea să schimbe cu totul strategia de acordare a granturilor 

IMM: „Scopul statului în aceste scheme nu este să finanțeze lucruri care să eșueze. 

Tocmai, este să reușim”. 
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De asemenea, salariul minim pe economie va fi scutit de taxe, deocamadată într-un 

domeniu-pilot, probabil agricultura, pentru ca apoi să poată fi extins către toată 

economia, națională, în funcție de rezultate. 

Vin însă vești dezamăgitoare pentru întreprinderile indiviaduale și familiale și alți 

antreprenori care așteptau redeschderea urgentă a Măsurii 1 - microgranturi de câte 

2.000 de euro. 

Ideile principale, pe scurt: 

 „Ne gândim să aducem ajutor extern, profesii reglementate prin lege în 

domeniul financiar- CECCAR, AVEVAR etc. - să poată și ei procesa 

(dosare de finanțare la Măsura 2 și Măsura 3)” 

 La Măsura 2,  „oamenii din minister preferă să ceară clarificare decât să 

respingă direct. Mi se pare de bun-simț”. 

 Redeschiderea Măsurii 1? „Da, eu sunt favorabil acestui lucru, dar trebuie să 

vedem cum facem, pentru că prioritatea sunt Măsura 2, apoi Măsura 3 și 

ajutorul pentru HoReCa”. 

 „Am fost la Ministerul Fondurilor Europene tocmai pentru a găsi finanțare 

adecvată și pentru HoReCa și inclusiv pentru Măsura 3 trebuie găsite surse. 

(...) Fiecare dintre cele 3 scheme mai are nevoie de un aviz, de proceduri de 

la Comisia Europeană și ne trebuie și pentru schema 3. (...) Căutăm soluții ca 

să fie finanțată toată lumea căreia i s-a promis finanțare”. 

 Ajutoarele HoReCa: „Nu vreau să promitem bani la oameni și să nu-i dăm. 

I-am promis, îi dăm”. 

 Plățile Start-Up Nation 2018: „Depind de alocarea de la Ministerul 

Finanțelor și vă pot promite că solicităm banii aceia, sunt 857 milioane lei - 

necesarul de finanțare pentru plată”. 

 „Pentru celelalte programe, vreau să vedem transparent pe site cât ne-a 

costat de exemplu un loc de muncă, pentru că multe dintre aceste programe 

au ca scop să creeze locuri de muncă”. 

https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/ajutoare-termen-inscrieri-masura-3-investitii-procedura-plan.htm
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/plati-masura-2-spital.htm
https://www.startupcafe.ro/finantari/ajutoare-stat-horeca-ordonanta-de-urgenta-224-monitorul-oficial-calendar.htm
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 „Pe viitor vom folosi instrumente financiare. Sunt 3 lucruri pe care le facem. 

E mult mai ușor pentru aparatul administrativ să interacționeze cu 20 de 

bănci decât cu 18.000 de firme. Hai să garantăm creditul!”. 

 „Eu nu vreau să finanțez faliment, nimeni nu vrea să finanțeze falimentul. 

Scopul statului în aceste scheme nu este să finanțeze lucruri care să eșueze. 

Tocmai, este să reușim”. 

 „N-am fost de acord cu multe lucruri (făcute de fostul guvern PNL - n.r.) și 

nu mi-am schimbat opiniile odată ajuns la guvernare. Dar ceea ce am zis 

rămâne valabil. Statul român - nu eu, nu USRPLUS - a făcut niște 

promisiuni unor oameni și trebuie să le ducem pe toate la îndeplinire”. 

 „Eu o să fac Ministerul Economiei să fie o mașinărie de debirocratizare în 

toată România, în toate domeniile: sănătate, educație, muncă”. 

 „Speranța mea este ca acel domeniu” în care să se introducă în format 

pilot salariul minim netaxat – „să fie agricultura, pentru că sunt salarii mai 

mici, e și un impact foarte mic, e și evaziune fiscală multă în agricultură și 

atunci ar ajuta”. 

 „Mi s-a spus că, dacă deranjez unii oameni care sunt împământeniți aici și 

branșați de multă vreme, o să fiu atacat. Exact lucrul acesta îl spun. Toată 

lumea trebuie să știe că, dacă muncești și-ți faci treaba, nu e nicio problemă, 

vor avea în mine un susținător și îi voi ajuta să-și ducă cariera în funcția 

publică până unde își doresc ei și să-și facă treaba în liniște și 

profesionalism”. 

 „Nu trebuie să ne fie frică să greșim. Și când ești mic, statul să te lase în 

pace și, pe măsură ce crești, poate să vină o povară administrativă mai mare, 

pentru că poți să reziști”. 

--- 

 

 

 

https://www.startupcafe.ro/taxe/salariul-minim-2021-ianuarie-calcul.htm
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Interviul pe larg: 

 Soluțiile de acclerare a procesării cererilor de finanțare, pentru a ajnge la 800 

pe zi 

StartupCafe.ro: Domnule ministru, ce se întâmplă cu plățile de pe Măsura 1 și 

Măsura 2 a schemei de ajutoare de stat COVID pentru IMM? Cum au evoluat față 

de finalul anului 2020? 

Claudiu Năsui: Au evoluat. În prima mea zi la minister, 24 decembrie 2020, am 

făcut public stadiul acestor scheme și la finalul fiecărei săptămâni punem această 

situație pe site-ul ministerului, ca să vadă oamenii care este realitatea, oricare ar fi 

ea. Nu vom ascunde niciodată realitatea, adevărul e cel mai bun lucru. Când avem 

o problemă cum sunt blocajele mari pe Măsura 2, spunem și ce facem și încercăm 

să le rezolvăm și ne luptăm cu ele, prezentăm tot pachetul. În situația prezentată 

azi, vineri, deja pe Măsura 1 ar fi trebuit să nu mai existe nicio cerere neprocesată. 

Toate sunt fie în clarificări, fie admise, fie respinse. 

În schimb, la Măsura 2, erau 18.000, acum mai sunt 17.000 și ceva de cereri în 

procesare. Din păcate, ritmul este foarte lent. Sunt foarte multe probleme 

administrative, începând cu sistemul informatic, care ar trebui automatizat și sper 

să reușim lucrul acesta. Am avut o întâlnire cu directorul STS, să discutăm despre 

această problemă. Am adus mai mulți oameni din alte direcții la direcția care se 

ocupă de ajutoarele de stat ca să poată procesa mai multe cereri. 

StartupCafe.ro: Câți oameni ați adus, cu cât ați suplimentat „puterea de foc”, să zic 

așa? 

Claudiu Năsui: Din minister sunt între 20 și 25 de oameni, de la Autoritatea de 

protecția consumatorilor am solicitat 57 de oameni, chiar azi am mai avut o 

discuție cu președintele ANPC ca să grăbim procesarea acestor cereri. De 

asemenea, ne gândim să aducem ajutor extern - profesii reglementate prin lege în 

domeniul financiar, CECCAR, AVEVAR etc. - să poată și ei procesa . În trecut s-a 

încercat chestia aceasta, nu s-a reușit și vreu să o mai încercăm o dată. 

StartupCafe.ro: Deci vreți să aduceți evaluatori externi, contabili? 
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Claudiu Năsui: Dacă este de adus un evaluator extern, poate să dureze cam mult și 

atunci nu este soluția optimă. 

StartupCafe.ro: Da, e o procedură de achiziție publică... 

Claudiu Năsui: Da. Și atunci, eu mă uit la soluții legale prin care partea aceasta de 

verificare și procesare a dosarelor să poată fi făcută nu numai de către funcționari 

publici, ci și de câteva profesii reglementate. Nu luăm oameni de pe stradă 

alandala, sunt profesii reglementate prin lege în care se intră mai greu, sunt niște 

pași, criterii de evaluare, e un control mai strict. Ar fi și asta o soluție la care ne 

uităm ca să accelerem ritmul acesta. Ultima oară erau mai multe, acum sunt mai 

puține, dar ritmul este acesta pe care îl știți. 

StartupCafe.ro: Dacă rămâneți la ritmul acesta, la Măsura 2 oamenii poate or să 

primească în vară, poate și mai târziu banii și problema este că oamenii stau cu 

cofinanțarea blocată. Ei au acel procent de cofinanțare, 15%. 

Claudiu Năsui: E inacceptabil. Tocmai de aceea ne și grăbim. E a zecea mea zi de 

ministeriat, aceasta a fost principala prioritate a acestor zile, să înțelegem 

problemele și să le rezolvăm. Oameni din minister, oameni de la ANPC, discutat 

cu STS pentru automatizări... Sunt multe blocaje în platformă, bug-uri și la 

interacțiunea cu bazele de date de la Registrul Comerțului, ANAF și alte lucruri 

care, pe hârtie, pare că e așa „o interigare se face într- o milisecundă pe calculator”, 

dar de fapt bazele de date ale altora nu sunt la fel, nu interacționează la fel 

serverele și intrăm în niște probleme administrative care nu sunt problema 

cetățeanului, nu sunt problema antreprenorilor, ci sunt problema statului. 

Cetățeanului nu-i pasă că este vina ministerului X sau a agenției Y. Le pasă doar ca 

ceea ce li s-a promis să se întâmple. Și, până la urmă, e un contract pe care statul îl 

are cu cetățenii, pentru că dăm aceste ajutoare, care sunt bani europeni și este păcat 

că nu le accesăm. Și, în al doilea rând, sunt bani pentru firme care au fost afectate 

de pandemie și de închiderea pe care statul a impus-o în economie. 

StartupCafe.ro: Dar și STS are foarte multe task-uri în acest moment. Tot STS a 

gestionat partea informatică a alegerilor, cu tabletele, cu centralizarea și asta în plin 

proces de înscriere și evaluare la aceste scheme de ajutoare de stat. După aceea, a 

venit vaccinarea - la fel, un proces IT. 
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Claudiu Năsui: Am avut o întâlnire cu ei. Par foarte profesioniști și mi-au făcut o 

impresie foarte bună și avem o comunicare bună cu ei în acest moment pentru a 

îmbunătăți platforma. 

StartupCafe.ro: La fel, spuneați despre aceste baze date, ele au fost făcute în 

diferite perioade, cu diferite firme, cu diferite coduri, cu diferite limbaje de 

programare... 

Claudiu Năsui: Asta e problema statului român în general. Pentru că fiecare și-a 

făcut... Și aici este și o vină, fiindcă, atunci când a existat o gândire din asta 

centralizată, să standardizăm, ministerele, până când să se întâmple aia, au zis „hai 

să ne facem singuri”. Și atunci fiecare s-a gospodărit singur și e cu plusuri și cu 

minisuri, iar în secunda aceasta este mai mult cu minusuri, din motive de 

interoperabilitate. Și mai este și chestiunea rezistenței sistemelor la interogări, că, 

dacă interoghezi de prea multe ori o bază de date, uneori mai pică. Dar astea sunt 

probleme administrative... 

StartupCafe.ro: Și aveți semnale că se vor rezolva, pentru că pe oameni asta îi 

interesează? 

Claudiu Năsui: Ce vă pot spune eu este că, de zece zile de când sunt în minister, 

asta a fost prioritatea numărul 1. Și ce am putut să facem - că am adus oameni în 

plus - am făcut, cerem și mai mulți oameni în plus tocmai ca să accelerăm acest 

ritm. 

StartupCafe.ro: Câți oameni sunt în agențiile care evaluează? 

Claudiu Năsui: Sunt 9 agenții cu în jur de 20 de oameni per agenție. 

StartupCafe.ro: Și toți sunt implicați în procesare? 

Claudiu Năsui: Ei, asta am întrebat și eu... Gândiți-vă că la fiecare agenție mai este 

cineva care trebuie să se ocupe de semnare, de arhivarea contractelor, deci sunt și 

niște procese administrative care se întâmplă acolo, dar toată lumea este ocupată cu 

aceste scheme de ajutor de stat. Apoi e partea de evaluare, că nu poți doar să faci 

evaluare și să nu mai semnezi, de exemplu, contractul. Adică tot procesul are 

nevoie de oameni în momentul acesta și trebuie să-i folosim mult mai bine.  
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Am luat din minister, din alte direcții - de la Turism, de peste tot, am luat oameni 

să-i punem aici, să muncească în direcția pentru IMM. 

StartupCafe.ro: OK, deci în total câți oameni ați luat și aveți acum? 

Claudiu Năsui: Am mai luat încă vreo 20-25 și mai căutăm și prin alte servicii să 

mai integrăm și mai adăugăm încă 57 în agențiile regionale, pe lângă cei care 

există deja. 

StartupCafe.ro: ...deci ar trebui să aveți o putere de lucru spre 300 de oameni, adică 

să adăugați încă 50% față de ceea ce aveți acum. 

Claudiu Năsui: Păi noi, din ce am făcut, de când am venit, cred că ajungem la 50% 

din forța de muncă, cu toate măsurile acestea. 

StartupCafe.ro: Văd acum situația pe care ați postat-o pe site : La Măsura 1 sunt 

15.746 de aplicanți plătiți. Mai sunt 5.400 care nu au fost respinși și nici admiși... 
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Claudiu Năsui: Mai este stadiul de clarificări. Sunt oameni care au aplicat și apoi 

fie nu sunt conformi sau ceva nu este complet și atunci, ca să nu fie respinși, li se 

cere o clarificare. Dacă ei sunt respinși, câteodată ei pot face contestații și pot fi 

admiși, poate a fost o eroare. 

StartupCafe.ro: Care sunt motivele de respingere? 

Claudiu Năsui: Sunt variate, nu am cerut o situație pe respingeri. În momentul în 

care vor fi foarte multe contestații admise, o să vedem apoi ce o să se întâmple. 

StartupCafe.ro: Mai sunt de plătit 3.000 și ceva de aplicanți care au fost admiși... 

Claudiu Năsui: După ce terminăm și clarificările, putem sp zicem că Măsura 1 a 

fost finalizată. Am propritizat Măsura 1 pentru a ne putea concentra toți la Măsura 

2. 

StartupCafe.ro: Banii există la Măsura 1? 

Claudiu Năsui: Da, banii sunt prevăzuți în întregime. 

StartupCafe.ro: Am primit niște semnale de la unii aplicanți că li s-a spus de la 

bănci că băncile respective nu ar fi primit bani suficienți. 

Claudiu Năsui: Mie nu mi s-a spus lucrul acesta și nu cred că este adevărat. Din 

datele mele, toată lumea de pe Măsura 1 (cei admiși - n.r.) își va primi banii, nu e 

absolut nicio problemă. 

StartupCafe.ro: La Măsura 2 ce fonduri aveți acum disponibile? 

Claudiu Năsui: La Măsura 2 vrem să procesăm mai repede și asta e prioritatea 1. 

După ce procesăm mai repede Măsura 2, trecem pe Măsura 3. 

StartupCafe.ro: Văd procesate aici, la Măsura 2, spre 5.000 de cereri, din care 

admiși 3.164 și respinși nu sunt încă trecuți, pentru că sunt în clarificări. 

Claudiu Năsui: Da. Atenție: oamenii din minister preferă să ceară clarificare decât 

să respingă direct. Mi se pare de bun-simț. 

StartupCafe.ro: Sunt circa 1000 de solicitanți admiși care sunt în situația de a face 

contractarea sau de a efectua cheltuielile pentru a-și primi banii. Pentru ei ce 

fonduri aveți disponibile? 
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Claudiu Năsui: Acum putem funcționa pe bugetul pe acest 1/12 (a 12-a parte din 

bugetul pe anul 2020 -n.r.). Nu ai larghețea pe care ar trebui să o ai normal, dar 

dacă te încadrezi pe 1/12 din bugetul pe anul trecut, poți să faci plăți. În plus, 

poentru mai multe cazuri, inclusiv pentru Măsura 1, s-au virat deja bani în bănci. 

Se pune problema de 1/12 doar la creditul bugetar pe anul care vine. Dar am 

asigurări că și bugetul va fi gata cât mai curând. 

StartupCafe.ro: Premierul Cîțu spunea că o să-l ducă în Parlament în februarie. 

Claudiu Năsui: Trebuie pînă atunci să reușim. Nu am avut cu dânsul o discuție 

strict pe buget, încă. Deocamdată nu am avut un grup de lucru pe buget. Ceea ce vă 

pot spune este că noi suntem gata cu cifrele, ca să avem suficient pentru a plăti 

toate schemele de ajutor de stat. 

StartupCafe.ro: Insist cu aceste întrebări pentru că aici e vorba în primul rând de 

bani naționali care trebuie plătiți, pentru ca apoi să se scadă România de la bugetul 

UE. 

Claudiu Năsui: La noi, pentru Măsura 1 banii sunt în bănci, la Măsura 2 parțial 

sunt în bănci și apoi avem acel 1/12. Nu anticipez că vor fi probleme de plată. 

Problema noastră este de procesare. Dacă vom avea o problemă de plată și vom fi 

limitați de către buget, atunci o să zic lucrul acesta și evident o să rezolvăm 

problema aceasta. Dar, ca în orice sistem, avem mai multe pârghii, locuri unde se 

blochează. Deocamdată problema noastră este la partea de procesare. 

StartupCafe.ro: Vă spun asta pentru că - Doamne ferește să fie probleme de plăți - 

pentru că sunt oameni pe Măsura 2 care ei s-au încadrat, au aplicat rapid și aveau 

dreptul să ia banii în primul buget, acel buget mai mic. Apoi, Guvernul Orban, în 

mărinimia sa, pe bani europeni, a suplimentat până la 1 miliard de euro bugetul la 

Măsura 2, pentru a-i plăti pe toți cei 22.000 de aplicanți. Cei care au aplicat între 

primii, să zicem, 500, sunt acum - unii dintre ei - în situația să nu poată să intre la 

finanțare rapid, pentru că dvs., aici în agenții, v-ați împărțit pe calupuri acele 

dosare, ca să procesați în paralel, mai multe. 

Claudiu Năsui: Ăsta este un alt subiect pentru care m-am interesat. Împărțirea de 

dinainte a fost făcută pe calupuri - „de la 1 la 1000 se duc în agenția aceea, de la 

1001, în cealaltă, ca să proceseze în paralel un număr mai mare”.  
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Evident că scopul regional al fiecărei agenții era să știe ce e în zona ei, dar să 

zicem... Poate să proceseze agenția din Constanța ceva pentru cea din Tg. Mureș. 

Nu e o problemă asta. Dar atunci se contrazice acel principiu de primul venit - 

primul servit. Dacă cineva se întâmplă să fie la începutul unui calup, el poate fi 

procesat mai repede, dacă ai ghinionul să fii pe la final în primul calup, vei fi 

procesat mai târziu. Pentru Măsura 1 am lăsat așa, pentru Măsura 2 ce a fost făcut 

așa am lăsat, dar apoi am spus „gata, luăm pe regional”, deci ce e la Tg Mureș să 

facă Tg Mureș și în momentul în care își fac treaba, abia atunci încep să preia de la 

alta, care are supra-încărcare. 

StartupCafe.ro: Dar nu e corect față de oamenii care au fost performanți și au 

depus printre primii. 

Claudiu Năsui: Dar vor fi selectați printre primii, pentru că acum cele 9 regionale 

procesează în ordine. 

StartupCafe.ro: Este foarte important, pentru că, dacă apar acele blocaje de 

finanțare  - până nu avem bugetul nu știm -, cine știe când vor fi plătiți acei oameni 

(care au depus primii) și ei stau cu cofinanțarea blocată, banii lor din buzunar. Pe 

penuria asta de bani și de resurse, asta le mai lipsea. 

Claudiu Năsui: Repet, sunt în a zecea zi în acest minister, asta este prioritatea zero, 

să nu stea oamenii cu banii blocați și să le fie îndeplinită promisiunea pe care statul 

român le-a făcut-o. 

 Redeschiderea Măsurii 1 - când?! 

StartupCafe.ro: La Măsura 1 mai vreți să redeschideți o sesiune de înscrieri? 

Claudiu Năsui: Da, eu sunt favorabil acestui lucru, dar trebuie să vedem cum 

facem, pentru că prioritatea este Măsura 2, apoi Măsura 3 și ajutorul pentru 

HoReCa. 

StartupCafe.ro: Deci 41,5 milioane de euro - acel buget rămas necheltuit la Măsura 

1... 

Claudiu Năsui: Vedem cum facem... Ieri am fost la Ministerul Fondurilor 

Europene tocmai pentru a găsi finanțare adecvată și pentru HoReCa și inclusiv 

pentru Măsura 3 trebuie găsite surse. 

https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/ajutoare-intreprinderi-individuale-familiale-microgranturi.htm
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StartupCafe.ro: Deci nu ne așteptăm - pentru că fostul ministru spunea că undeva 

în februarie-martie ar fi vrut să dea drumul la o nouă sesiune pe Măsura 1. 

Claudiu Năsui: Fac totul foarte transparent, nu ascundem nimic sub preș și 

deocamdată focusul este acesta. 

StartupCafe.ro: Deci mai durează o redeschidere la Măsura 1, trebuie să vă 

eliberați de ceea ce aveți pe masă? 

Claudiu Năsui: Deocamdată trebuie să meargă ce avem. Politicul, îmi pare rău, în 

România, are ambiții mari și apoi au capacitate administrativă care e prin definiție 

limitată. Deci trebuie să putem și livra ceea ce promitem. 

  Noi emoții la granturile COVID: „Fiecare dintre cele 3 Măsuri mai are 

nevoie de un aviz de la Comisia Europeană” 

StartupCafe.ro: Pe Măsura 3, care este acum în aplicări, aveți buget? 

Claudiu Năsui: Ăsta a fost un alt motiv pentru care am fost acum la Ministerul 

Fondurilor Europene, să găsim bani și pentru ea pe fonduri europene, în 

programare. 

StartupCafe.ro: Păi stați puțin că banii sunt, pe fonduri europene, așa e făcută 

schema, aprobată de Ministerul Fondurilor Europene. A fost deja aprobată. Ce mai 

trebuie acum? 

Claudiu Năsui: Mai trebuie un aviz al Comisiei Europene pentru Măsura 3 din 

partea lor și pentru asta găsim soluții. 

StartupCafe.ro: Deci mai trebuie un aviz numai pentru ea, nu suntem siguri de 

finanțare? 

Claudiu Năsui: Mai trebuie un aviz pentru ea și încercăm să găsi soluții să vedem 

unde plasăm acei bani ca să-i obținem. 

StartupCafe.ro: Stați puțin, ce aviz mai trebuie de la Comisia Europeană? 

Claudiu Năsui: Fiecare dintre cele 3 scheme mai are nevoie de un aviz, de 

proceduri de la Comisia Europeană și ne trebuie și pentru schema 3. 
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StartupCafe.ro: Deci nu sunt sigure, spuneți? 

Claudiu Năsui: Nu... Mă lupt ca să fie, deci găsim soluții, suntem în modul de a 

găsi soluții, dar eu vă zic care este situația în momentul de față. 

StartupCafe.ro: Deci sunteți în discuții cu dl. Ghinea. 

Claudiu Năsui: Absolut. Căutăm soluții ca să fie finanțată toată lumea căreia i s-a 

promis finanțare. 

StartupCafe.ro: Dar mai întâi trebuie să aveți banii de la bugetul de stat. 

Claudiu Năsui: Asta e o discuție separată, dar da. Dar să știți că banii de la bugetul 

de stat, atunci când sunt cofinanțări europene, au o probabilitate mult mai mare de 

a se da. Pentru că există această prioritate de absorbție. 

StartupCafe.ro: Tot pe Măsura 3, fosta guvernare, secretarul de stat Liviu 

Rogojinaru spunea că există posibilitatea suplimentării Măsurii 3 și-i îndemna pe 

oameni să aplice în continuare, chiar dacă au șanse mai mici potrivit punctajului, 

pentru că - cine știe - guvernul avea de gând să suplimenteze Măsura 3. Aveți de 

gând să faceți asta? 

Claudiu Năsui: Suntem foarte deschiși cu toate blocajele pe care le găsim și cu 

soluțiile. Deocamdată scopul este să operaționalizăm ce avem, pentru că sunt 

blocaje. 

StartupCafe.ro: Deci față de ceea ce avem acum nu puteți să promiteți în plus? 

Claudiu Năsui: Eu deocamdată încerc să găsesc finanțare pentru ceea de avem 

acum pe masă. Și putere de procesare. 

 Calculul RIR la Măsura 3 

StartupCafe.ro: La Măsura 3 au fost dispute privind calculul RIR - rata internă de 

rentabilitate. Consultanții cu care am discutat, care aveau experiența Programului 

Operațional Regional, unde s-a folosit, ani întregi, acest RIR, spuneau că în acest 

calcul se introduce fluxul de numerar pevizionat pe investiție, nu pe toată firma. 

Dar într-un răspuns pe Facebook, într-un comentariu, Ministerul Economiei a spus 

că se introduce fluxul previzionat pentru toată activitatea firmei. Aici trebuie 

clarificate lucrurile, pentru ca oamenii să nu aibă surprize după aceea. 
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Claudiu Năsui: E o întrebare pe care, dacă vreți, o mai clarificăm. Din câte știu, 

este toată întreprinderea. S-a mers pe soluția aceasta pentru operativitate, ca să fie 

mai ușor de văzut, pentru că altfel trebuie să distingi între activități. Dar ca să nu 

vă zic ceva greșit , mă mai interesez. Dacă acesta a fost răspunsul pe care l-au dat 

colegii de la Comunicare sau alte direcții relevante, nu o să-l contrazic eu, dar o să 

mă mai interesez. 

StartupCafe.ro: Poate ar fi bine să mai veniți cu un Q&A. 

Claudiu Năsui: Exact asta facem. Mai adăugăm răspunsuri la Q&A, pe site. 

StartupCafe.ro: Evaluarea la Măsura 3 când o faceți, după ce se finalizează, pentru 

că este vorba de calitate, nu? 

Claudiu Năsui: Da, evident. Dar iarăși, repet, pentru ca toată lumea să știe, mai 

întâi ne ocupă de Măsura 2, deci toată forța de muncă va fi concentrată pe Măsura 

2, imediat ce o terminăm pe 1. 

StartupCafe.ro: Adică Măsura 3 e a la longue? 

Claudiu Năsui: Nu, nu. Măsura 2 o să o accelerăm. Tot ce facem este să accelerăm 

acel ritm extrem de mic de 90 de aplicații procesate pe zi la Măsura 2. Și, odată ce 

avem un motor care să meargă bine, atunci le luăm pe toate și putem să facem și 

Măsura 3 și HoReCa. 

StartupCafe.ro: Și la Măsura 2 la cât vreți să ajungeți ca ritm? De la 90 pe zi la cât? 

Claudiu Năsui: Eu vreau să ajung la 800. Trebuie ajuns la mult mai mult, sunt 

17.400 de cereri de procesat. Astea ar trebui să dispară - admise, respinse, în 

clarificări. Apoi sunt contestații dintre cele respinse. Din ce am văzut, nu prea e 

cazul neapărat, respingerile sunt temeinice, din ce mi s-a zis. Nu pot promite o dată 

(de finalizare a procesării), pentru că facem tot ce putem ca să accelerăm ritmul. 

StartupCafe.ro: La Măsura 3 se termină înscrierea acum, pe 29 ianuarie. Cam cât 

preconizați că va mai dura până la soluționare? 

Claudiu Năsui: Eu acum fac o soluție pentru a se procesa repede - dacă este pentru 

Măsura 2, 3, HoReCa, nici nu mai contează. Ea trebuie să proceseze repede.  
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Dacă reușim acest lucru - și nu e dacă - noi căutăm soluții și reușim, atunci foarte 

repede după Măsura 2. 

 Ajutoarele HoReCa - altă ordonanță. Schema pentru magazinele din mall- 

incertă 

StartupCafe.ro: Schema pentru HoReCa - 20% din diferența de cifră de afaceri pe 

2020 față de 2019? Când porniți înscrierile, pentru că s-a dat acea ordonanță de 

urgență, dar trebuie să veniți cu ordinul de ministru pentru procedură și înscrieri? 

Claudiu Năsui: Și mai trebuie să mai reparăm niște lucruri la această ordonanță de 

urgență. 

StartupCafe.ro: A, adică mai veniți cu o ordonanță de urgență ca să modificați 

ordonanța HoReCa? 

Claudiu Năsui: Da, trebuie să avem discuții și cu mediul de afaceri pentru a facilita 

experiența din măsurile 1 și 2 și problemele potențiale de procesare să le folosim și 

să nu ne blocăm apoi. Vrem să facem cât mai multe lucruri automatizat. Atenție că 

această schemă HoReCa e 2,5 miliarde de lei din fonduri 100% naționale. Și 

atunci, în discuția cu domnul ministru al Fondurilor Europene, Cristian Ghinea, să 

căutăm cumva să le le punem pe fonduri europene și pentru a degreva bugetul de 

stat - ceea ce ar fi un lucru fantastic, dar și pentru a nu depinde de Ministerul 

Finanțelor la finanțare, adică să avem o certitudine mai mare că acei bani vor veni. 

Nu vreau să promitem bani la oameni și să nu-i dăm. I-am promis, îi dăm. 

StartupCafe.ro: Asta înseamnă că se mai prelungește procesul și la HoReCa, pentru 

că pe calendarul actual dvs trebuia să veniți cu procedura în 30 de zile. 

Claudiu Năsui: Asta nu e obligatoriu. Încercăm să o facem, dar să o ameliorăm în 

sensul de a o facilita, pentru a fi cât mai rapidă procesarea. Și al doilea lucru 

obligatoriu este bugetul. 

StartupCafe.ro: Altă ordonanță de urgență, altă consultare publică, iar în guvern... 

Claudiu Năsui: Să știți că acest lucru poți să-l faci. Și de data aceasta chiar e o 

urgență, fiincă firmele chiar au nevoie de această bulă de oxigen. 
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StartupCafe.ro: Cam când să se aștepte proprietarii de restaurante, baruri, pub-uri, 

pensiuni, agenții de turism să obțină aceste ajutoare? 

Claudiu Năsui: În campanie nu am făcut promisiuni pe care să nu le pot onora. De 

asemenea, cât mai repede, suntem foarte transparenți cu stadiul pașilor și 

procedurilor. 

StartupCafe.ro: La fel și cu ajutoarele de stat pentru magazinele din mall-uri - fosta 

guvernare promitea 10.000 de euro în medie pentru magazine, să plătească chiriile. 

A rămas pe site-ul Ministerului Economiei acel proiect de OUG, dar nu s-a 

implementat. Aveți de gând să o faceți și pe aceasta? 

Claudiu Năsui: Ordonanțele de urgență nu țin doar de Ministerul Economiei, țin și 

de guvern și de o politică guvernamentală. În măsura în care în coaliție se decide 

acest lucru, o facem. Dar esențial este să facem ceea ce am promis. Există o 

tendință a politicului de a promite. Eu vin și vă promit 100 de lei, nu vi-i dau, dar 

când veniți la mine supărat că nu vi i-am dat, vă spuns: „stați că vă mai dau încă 

300”. Și apoi nu vi-i dau nici pe ăia și tot așa. Haideți să livrăm ce am promis, 

pentru că asta este problema noastră principală în ministerul acesta acum, să livrăm 

ce am promis. 

 Start-Up Nation încotro? 

StartupCafe.ro: Start-Up Nation 2018? Pentru că la 31 decembrie 2020, când era 

ultimul termen, toți acești oameni care au făcut investițiile, trebuia să vină cu 

deconturi. Cum suntem acum cu această situație, au speranță oamenii să-și 

primească banii promiși, pentru că ei și-au îndeplinit obșigațiile? 

Claudiu Năsui: Start-Up Nation 2 - atenție este 100% pe buget național, din banii 

contribuabililor, care muncesc și plătesc taxe și impozite. Depind de alocarea de la 

Ministerul Finanțelor și vă pot promite că solicităm banii aceia, sunt 857 milioane 

lei - necesarul de finanțare pentru plată. Și atunci o să cerem bani și pentru aceștia. 

  

StartupCafe.ro: Deci 857 milioane de lei - deconturi depuse pe care trebuie să le 

achitați. Iată că oamenii au venit cu deconturile. Gândiți-vă că oamenii au venit cu 

acele deconturi pentru că și-au făcut investițiile în acest an de criză. Vă dați seama 

ce efort au făcut! 

https://www.startupcafe.ro/finantari/ajutoare-chirie-firme-mall-ordonanta.htm
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Claudiu Năsui: Și acum așteaptă banii promiși. Așteaptă de la o contra-parte într-

un contract să respecte contractul. De aceea spun: „înainte să pornim alte lucruri, 

îndeplinește-ți promisiunile tale!”. Și de 10 zile de când sunt în minister cu asta mă 

ocup. 

StartupCafe.ro: În acele contracte de finanțare, îmi aduc aminte că statul, 

autoritatea - deci dvs. - nu vă asumați răspunderea dacă nu vor fi bani. Erați cumva 

exonerați. 

Claudiu Năsui: Nu. Exonerarea aceea probabil că e o chestie strict juridică. Eu 

vorbesc despre o reputație a statului român, care, chiar dacă e așa cum e, trebuie să 

se schimbe. Și mă lupt și pentru banii aceia. 

StartupCafe.ro: 800 de milioane de lei înseamnă 4.000 de firme. Ce le transmiteți? 

Claudiu Năsui: Le transmitem că noi căutăm să existe bani suficienți în buget și 

pentru ei. 

  „Avem programe care nu se mai termină, chiar dacă au fost o idee proastă” 

StartupCafe.ro: Alte programe mai aveți în vedere pentru anul 2021? Pentru că la 

Ministerul Economiei era tradiția acelor programe: SRL-Debutant, programul 

Start, care a fost înainte de Start-Up Nation, programul Comerț-Servicii, 

Microindustrializare, Femeia Antreprenor. Ce se întâmplă cu ele? 

Claudiu Năsui: Aici este efectiv ceea ce am scris în Programul de Guvernare, ce 

am spus în campanie și la audierile din Parlament. Toate aceste programe sunt pe 

bani naționali, 100% din banii contribuabililor. Programele despre care am discutat 

mai înainte au acest caracter reparator, urgent, pe fondul COVID. (...) Au un 

caracter temporar și redus ca intervenționism. Apoi, pentru celelalte programe, 

vreau să vedem transparent pe site cât ne-a costat de exemplu un loc de muncă, 

pentru că multe dintre aceste programe au ca scop să creeze locuri de muncă. 

E o mare greșeală în statul român: tot avem programe care, dacă le-a început 

cineva, nu se mai termină, chiar dacă ele nu-și ating deloc scopul, chiar dacă au 

fost o idee proastă. Noi nici nu știm dacă sunt o idee proastă sau nu pentru că nu 

știm rezultatele lor, înainte de niște rapoarte de activitate insipide, pe care nu le 

citește nimeni și care nu spun de fapt nimic.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 12 ianuarie 2021 27 

 

Deci hai să vedem, pe indicatori de performanță, cât ne-a costat un loc de muncă. 

Pentru că, dacă un loc de muncă te costă peste 100.000 de euro, poate e mai bine 

să-i dai omului banii direct și să nu faci acel program. 

Încă un lucru foarte important: pe viitor vom folosi instrumente financiare. Sunt 3 

lucruri pe care le facem. Nu trebuie să inventăm roata, ne uităm la ce merge în alte 

părți. E mult mai ușor pentru aparatul administrativ să interacționeze cu 20 de 

bănci decât cu 18.000 de firme. Și acele 20 de bănci au capacitatea mult mai mare 

de a interacționa cu mai multă lume, cu birocrație, dosare. Hai să garantăm 

creditul! 

StartupCafe.ro: Dar există deja programul IMM Invest. De ce trebuie să mai faceți 

altul? 

Claudiu Năsui: Nu. E nevoie de filosofia prin care punem bani în piață și punem 

bani într-un domeniu. Există o scară a intervenționismului: de la statul care face el 

fabrica și e de stat, la statul care dă oamenilor bani să facă fabrica, la statul care dă 

granturi, la statul care dă garanții prin bănci, la statul care subvenționează dobânda, 

la statul care face o reducere fiscală. Din ce în ce mai puțin intervenționism, ca tu 

să muți povara birocratică acolo unde poate fi gestionată. Sau să nu o faci deloc, de 

exemplu, la o facilitate fiscală nu ai deloc povară birocratică și ai ajutat și mediul 

de afaceri. 

Și să nu mai fie statul cel care alege: „Tu ești finanțat, tu nu ești finanțat. Tu ești 

admis, tu ești respins”. Și evident, contestații, birocrație, povești, punctaje, care 

sunt alese dintr-un pix politic, până la urmă. Lucrul ăsta n-ar trebui să se mai 

întâmple și ar trebui să mergem cât mai mult pe soluții private. 

StartupCafe.ro. Deja există programul IMM Invest, care a avut rezultate bune, dar 

acolo se duc firme bancabile. E adevărat că statul a oferit garanție și subvenție la 

dobândă, pe termen limitat, dar a făcut asta să stimuleze creditarea în situație de 

criză. Altfel, firmele acelea erau bancabile, băncile au făcut selecția în ultimă 

instanță și au ales antreprenori viabili, bancabili. 

Claudiu Năsui: Asta este o altă problemă: noi ca stat ar trebui să vrem, mai ales 

dacă vrei să impulsionezi un domeniu al economiei, să impulsionăm pe ăia care 

chiar pot să creeze valoare. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 12 ianuarie 2021 28 

 

StartupCafe.ro: Da, dar aceste granturi sunt pentru cei care nu sunt bancabili, cei 

care sunt la început de drum, care au nevoie de un suport mai puternic. 

Claudiu Năsui: Asta, apoi, este o problemă care ține de modul cum faci acel 

program, de cum dai băncii condițiile și îi spui: Uite, acceptă-l și pe unul așa, că 

noi îți garantăm 100%. Și mai e o cale: poți să-i spui omului practic nu rambursezi 

tot principalul, îți subvenționăm dobânda și împrumuți 100 de lei dar rambursezi 

80 de lei sau 60 de lei. Ați înțeles? 

StartupCafe.ro: Da, am înțeles: dvs. vreți să desființați granturile și să mergeți pe 

împrumuturi garantate de stat. 

Claudiu Năsui: Nu. Ce vrem noi este să folosim mai multe instrumente financiare 

și să nu mai ai cazuri de oameni care lucrează la stat - și sunt muncitori, deștepți, 

tot ce trebuei - dar skill-ul lor, competența lor nu este neapărat antreprenoriatul și 

să nu aleagă ei cine e finanțat și cine nu. (...). 

Și mai e un lucru în plus: în momentul în care o faci prin bancă și prin sistemul 

financiar, mai există acel leverage effect: adică tu pui 100 de lei, ca stat, dar banca 

mai pune și ea 100 de lei sau 2-3 sute de lei și atunci efectul măsurii este înmulțit 

cu 2, cu 3, cu 4, 5, 10, depinde cât mai e acest efect. Și atunci deodată poți să ai 

politici care îți funcționează și absorb și banii, debirocratizează și ajung banii la 

oameni. Și pentru acea situație este doar o problemă de ghid și de reglementarea 

băncii și pe convenția pe care o faci cu banca - pe cine primește și pe cine nu 

primește - și de riscul pe care și-l asumă fiecare. Dar asta este un lucru important și 

bun - faptul că banca își asumă un risc. Eu nu vreau să finanțez faliment, nimeni nu 

vrea să finanțeze falimentul. Scopul statului în aceste scheme nu este să finanțeze 

lucruri care să eșueze. Tocmai, este să reușim. 

StartupCafe.ro: Da, dar la debutanți, la startup-uri, nu poți să vorbești de firme 

bancabile sau de faliment sau non-faliment, pentru că oamenii aceia nu au niciun 

istoric de afaceri. Nu știi ce fac ei. 

Claudiu Năsui: Sunt de acord cu dvs. dar și aici este o chestiune de risc: trebuie și 

banca să-și ia o parte de risc, și omul să-și ia o parte și statul să vină să te ajute.  
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Nu poți să finanțezi ceva cu șanse mici de viabilitate și să te aștepți să aibă efect 

bun politica ta publică. Ați citat toate programele acelea, spuneți-mi și mie o firmă 

care a ieșit bine din acele programe? 

StartupCafe.ro: Nu vă pot spune pe de rost. Dar pot să mă uit și să vă extrag. 

Claudiu Năsui: Eu mă uit la povești de succes, uitați-vă la UiPath! 

StartupCafe.ro: Nu vorbim de UiPath. UiPath s-a dus în Anglia și a intrat într-un 

accelerator de afaceri imens, care accepta firme din toată lumea, au găsit finanțare 

de capital de risc, este altceva. 

Claudiu Năsui: Exact, e cineva care și-a asumat un risc cu ei. Ce spun eu este că la 

aceste programe, dacă le facem în modul cum s-au făcut până acum, nu putem să 

ne așteptăm la alte rezultate. Hai să vedem, să facem un benchmark la fiecare, pe 

indicatori și dacă nu au fost performante în trecut să le facem mai bine în viitor. 

Pentru că să dăm în continuare bani care nu ajung nicărieri, dar să zicem că... Și 

politicienilor le e ușor să spună: am dat bani. Și ce s-a întâmplat cu banii? Rapoarte 

de activitate. E ușor. Dacă vrem să reformăm ceva, asta trebuie făcut, să nu mai 

facem lucrurile în felul acesta și să folosim ce s-a făcut în alte țări. Nu reinventăm 

roata, așa se întâmplă în toate țările europene și reușesc și ele să finanțeze startup-

uri. Dar cum? Pun condiție băncii: merge și cineva care e la început de drum, îți 

garantăm mai mult. Sunt o groază de căi numai că trebuie puțin mai multă muncă 

și asta vom face. 

StartupCafe.ro: Deci să-și ia oamenii gândul de la un Start-Up Nation 2021, ediția 

a treia? 

Claudiu Năsui: În primul rând că nu, nu neapărat. Nu scot nimic de pe masă. Ceea 

ce spun este că trebuie să facem lucrurile mai bine în viitor, mergem mai mult pe 

instrumente financiare și mai ales pe fonduri europene. 

StartupCafe.ro: Trebuie să vedem schița de buget, că trebuie reliefat la fiecare cât o 

să aibă. 

Claudiu Năsui: Și acolo ne vom concentra pe schemele acestea - HoReCa și 

schemele care s-au promis deja. Nu vreau să fim în situația în care să promitem 

mai mult după ce nu reușim nici ce a promis ministerul în trecut.  

https://www.startupcafe.ro/smart-tech/uipath-listare-bursa-decacorn.htm
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Ce e trecut e trecut. Eu mi-am planificat să existe continuitate, nu vreau să sufere 

nimeni din schimbarea de guvern. Deci tot ce s-a întâmplat, ce avem în curs, 

terminăm, plătim, deblocăm. 

 Redeschiderea economiei 

StartupCafe.ro: Dar degeaba dați ajutoare de stat dacă oamenii nu pot să activeze. 

Dacă o să-i mai închideți cu măsuri anti-COVID? 

Claudiu Năsui: Eu vreau să activeze. Eu mă lupt pentru o deschidere, să fie cât mai 

rapid deschisă economia, chiar și parțial, căutăm diverse metode. Dar sănătatea 

românilor e pe primul loc, trebuie cu acordul epidemiologilor și trebuie convinși și 

ei. Dacă epidemiologii îmi dau undă verde, atunci eu o fac și o să fiu acolo pregătit 

să facem această deschidere chiar și parțial. 

StartupCafe.ro: Domnul ministru al Sănătății e tot de la dvs. din alianța USRPLUS. 

Discutați cu dl. Voiculescu despre măsurile față de firme? 

Claudiu Năsui: Am mai discutat și cu el și la nivelul Guvernului. 

StartupCafe.ro: Ziceați de UiPath, de curiozitate, că ați adus vorba. Aveți 

telefoanele lui Daniel Dines, Marius Tîrcă sau al altor antreprenori de performanță 

de la noi, ca Sergiu Neguț, Teodor Blidăruș - cei cu FintechOS, cu Florin Talpeș de 

la Bitdefender sau cu cei de la Zitec, Bittnet? 

Claudiu Năsui: Pe unele le am. De ce mă întrebați? Îi știu de la unele evenimente și 

mă bucur să existe efervescență antreprenorială și îmi doresc ca acest minister să 

creeze premisele să apară cât mai multe succese antreprenoriale. Și pentru asta 

trebuie făcute câteva lucruri în România: una e reforma acestor scheme de ajutor 

de stat, date mai inteligent și chibzuit și alta este de debirocratizare (...). 

 Salariul minim fără taxe - pilotat mai întâi în agricultură 

StartupCafe.ro: Dvs., ca deputat, ați fost printre cei care au votat Legea 220/2020, 

prin care a fost extinsă plaja de beneficiari ai schemei de ajutoare de stat și pe urmă 

Guvernul Orban a dat o nouă ordonanță de urgență, 199/2020, inițiată de colegul 

dvs, Virgil Popescu, care acum este ministrul Energiei, prin care a re-modificat așa 

cum voia el schema. Și acum dvs implementați o schemă cu care nu ați fost de 

acord. 

https://www.startupcafe.ro/afaceri/fintechos-investititie-gapminder.htm
https://www.startupcafe.ro/idei-si-antreprenori/talpes-it-firma-specializare-inovatie.htm
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Claudiu Năsui: N-am fost de acord cu multe lucruri și nu mi-am schimbat opiniile 

odată ajuns la guvernare. Dar ceea ce am zis rămâne valabil. Statul român - nu eu, 

nu USRPLUS - a făcut niște promisiuni unor oameni și trebuie să le ducem pe 

toate la îndeplinire. Cu tot ce avem acum trebuie să fie continuitate și mă lupt 

pentru chestia asta: să avem surse de finanțare ca să poată fi plătite. Mai mult 

rămîn consecvent cu toate ideile mele, inclusiv cu zero taxe pe salariul minim și cu 

toate ideile pe care le-am susținut în campanie. Nu sunt idei de campanie, sunt o 

problemă de filosofie politică. Acest minister nu a făcut niciodată debirocratizare. 

Eu o să-l fac să fie o mașinărie de debirocratizare în toată România, în toate 

domeniile: sănătate, educație, muncă. 

StartupCafe.ro: PNL nu prea acceptă zero taxe pe salariul minim? 

Claudiu Năsui: Avem în coaliție agreat că, de anul viitor, începem într-un 

domeniu, îl pilotăm în acel domeniu și vedem cum îl extindem. Nu vă ascund că 

speranța mea este ca acel domeniu să fie agricultura, pentru că sunt salarii mai 

mici, e și un impact foarte mic, e și evaziune fiscală multă în agricultură și atunci 

ar ajuta. E principala măsură care ar scoate din sărăcie milioane de români și e o 

măsură liberală. 

StartupCafe.ro: Dar există și argumentul contra care spune că dacă pui zero taxe pe 

salariul minim îi atragi pe patroni să se ducă spre salariul minim. Un sfert din 

angajații din România sunt pe salariul minim în scripte. 

Claudiu Năsui: Păi tocmai! Acum sunt așa, când salariul minim este atât de taxat. 

Avem cel mai taxat salariu minim din toată Europa. Noi tocmai din cauza acestei 

poveri fiscale mari avem acest fenomen al muncii la gri. Diferența va fi taxată și 

atunci nu se duc înspre salariul minim. 

StartupCafe.ro: Dacă acum salariul minim va fi 2300 de lei brut, dacă eu am un 

salariu de 4.000 de lei brut? 

Claudiu Năsui: 1700 de lei vor fi taxați, restul, nu. 

StartupCafe.ro: Spuneați, la RFI, că vreți să eliminați sinecurile din Ministerul 

Economiei și că veți deranja oameni cu trusturi media în spate. La ce anume vă 

referiți mai exact, dezvoltați puțin... 
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Claudiu Năsui: Ce mi s-a spus spun și eu mai departe. Mi s-a spus că, dacă 

deranjez unii oameni care sunt împământeniți aici și branșați de multă vreme, o să 

fiu atacat. Exact lucrul acesta îl spun. 

StartupCafe.ro: Deci ați fost amenințat, mai pe românește... 

Claudiu Năsui: Dar nu vreau să mă plâng, sunt în abia a zecea zi în minister. Nici 

măcar toată echipa nu este venită. De zece zile mă lupt să le facem pe toate. Era un 

reportaj la Digi care era la televizor și atunci am trimis Corpul de control la 

compania din subordine (CNIT - Compania Națională de Învățământ Turistic- n.r.). 

Aveam deja un raport de control făcut de dl. Tudose, ministrul Economiei din 

2015, l-am făcut public, sunt lucruri interesante și acolo și voi face publice toate 

rapoartele de control ale acestor instituții. 

StartupCafe.ro: Ne întoarcem la problema cu care am început discuția, cu 

evaluările la ajutoarele de stat, oentru că sunt în agențiile IMM oameni puțini, care 

lucrează și în restul ministerului sunt sinecurile de care spuneți? 

Claudiu Năsui: Nu, nu. Și-n minister am avut norocul să găsesc oameni muncitori 

și funcționari de excepție și o să am o colaborare foarte bună cu ei. Deci toată 

lumea trebuie să știe că, dacă muncești și-ți faci treaba, nu e nicio problemă, vor 

avea în mine un susținător și îi voi ajuta să-și ducă cariera în funcția publică până 

unde își doresc ei și să-și facă treaba în liniște și profesionalism. Aici mă au ca 

aliat. Nu mă au ca aliat cei care de exemplu în unele companii parazitează banul 

public și nu-și fac treaba, după indicatori obiectivi și din punct de vedere al 

bugetului României, administrează defectuos avuția noastră. 

StartupCafe.ro: Ce companii, din subordinea dvs? 

Claudiu Năsui: Ce spun vreau să fie susținut de documente publice. Toate le voi 

face publice în momentul în care voi avea ceva. Deocamdată, am cerut un raport 

pentru această companie, îl voi face public când îl voi avea. 

StartupCafe.ro: Dar aveți un portofoliu destul de mare, chiar dacă s-a mai subțiat 

față de guvernarea precedentă: aceste granturi pentru IMM, aveți Turismul, Comerț 

Internațional și zona de fabrici de armament a rămas tot la dvs. 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24520374-nasui-ministrul-economiei-cnit-companie-stat-din-subordinea-ministerului-economiei-nu-face-nimic-bani-multi-trimis-corpul-control-este-inacceptabil.htm
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Claudiu Năsui: Da, e un minister greu și cu provocări foarte mari, dar le vom duce 

pe toate și esența și spiritul și filosofia sunt cele pe care le-am prezentat și în 

campanie, și acum: transparență, debirocratizare și corectitudine. 

StartupCafe.ro: Dacă vreți să transmiteți un mesaj pentru antreprenorii aflați în 

implementare... 

Claudiu Năsui: Ne luptăm să reușim pe Măsura 2 și 3 și pentru HoreCa să se 

întâmple lucrurile cât mai rapid, voi fi foarte deschis cu fiecare blocaj, fiecare 

problemă, cu soluțiile pe care le vom implementa. Va fi predictibilitate maximă. N-

o să vă zic că lucrurile merg bine acolo unde nu merg bine, dar dacă merg bine 

puteți să fiți liniștiți că chiar merg. 

Un lucru pe care nu l-a făcut acest minister este debirocratizarea și vreau să o facă 

în mandatul meu, să înlesnească antreprenoriatul și să ușureze viața românilor, 

vreau să se ajungă să fie o plăcere să întreprinzi în România. Să fie ușor să 

înființezi o firmă, dar să fie ușor să și desființezi o firmă, nu este nicio tragedie nici 

să nu-ți meragp o idee. Majoritatea oamenilor cu idei de succes și care au reușit 

firme mari sunt rezultatul a foarte multe falimente, fie că nu a fost ideea bună, fie 

că nu a fost implementată bine, fie că au avut ghinion, poți să ai eșec după eșec 

până ai succes. Nu trebuie să ne fie frică să greșim. Și când ești mic, statul să te 

lase în pace și, pe măsură ce crești, poate să vină o povară administrativă mai mare, 

pentru că poți să reziști (...). Și, apropo de granturi, nu trebuie să-ți spună statul 

„asta e o idee bună, asta nu e o idee bună”. Piața, consumatorii, noi, toți românii să 

alegem ce ne folosește, ce ne face un confort mai mare în viață. 

StartupCafe.ro: Succes și dvs și mai ales antreprenorilor români! 

 (Sursa:  startupcafe.ro) 

 

 Taxa pe ambalaje de plastic, aluminiu și sticlă, stabilită la 50 de bani / 

Ministrul Mediului: În câteva săptămâni, vom avea Hotărârea de Guvern 

gândită 

Ministrul Mediului, Tánczos Barna, a anunțat luni că probabil în câteva săptămâni 

va fi gata o Hotărâre de Guvern care prevede o taxă pe ambalaje din plastic, 

aluminiu sau sticlă, cu capacitatea de până la 3 litri.  
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Astfel, potrivit acestuia în preţul fiecărui produs va fi inclusă garanţia de 50 de 

bani care va fi plătită de consumator, iar garanţia plătită va fi recuperată de către 

client prin reciclarea recipientelor la automatele speciale. Barna spune că proiectul 

va fi lansat până în primăvară, pentru ca până în 2022 să se facă investiția în 

sistemul de colectare. 

”Este un proiect de Hotărâre de Guvern care a fost în consultare publică, astăzi 

(luni – n.r.) am avut trei sau patru ore de discuţii cu principalii factori care sunt 

implicaţi şi vor fi implicaţi în procedura de colectare şi de garantare, de funcţionare 

a sistemului, care este unul destul de complex. Am văzut o voinţă de implicare din 

partea producătorilor de băuturi alcoolice, bere şi alte băuturi şi din partea 

producătorilor de sucuri. Mâine o să am o întâlnire cu mari retaileri, pentru că 

sistemul va funcţiona doar în cazul în care toată lumea vine şi susţine sistemul. 

Producătorul trebuie să plătească garanţia către cel care administrează sistemul, 

retailerul trebuie să fie de acord, să lase organismul acela intermediar să facă 

investiţii pentru a asigura colectarea. Pe de altă parte, trebuie să asigurăm 

colectarea şi în sate. (...) În cel mai scurt timp posibil, probabil în câteva 

săptămâni, vom avea Hotărârea de Guvern gândită. Aşa cum este acum gândit 

sistemul, în preţul fiecărui produs va fi inclusă garanţia de 50 de bani care va fi 

plătită de consumator”, a afirmat ministrul Mediului, luni seară, la Antena 3, 

potrivit News.ro. 

Ministrul a explicat că garanţia plătită va fi recuperată de către clientul final prin 

introducerea recipientului de plastic, sticlă şi aluminiu în automatele speciale. 

În afară de produsele lactate, vor putea fi recuperate prin acest sistem toate 

produsele care sunt îmbuteliate în ambalaje din plastic, aluminiu sau sticlă, cu 

capacitatea de până la 3 litri. 

"A trecut de consultarea publică, în momentul de faţă încorporăm observaţiile în 

proiectul de HG, până în primăvară va fi lansat proiectul astfel încât să se facă 

investiţiile până în 2022, investiţiile în aceste automate, în logistica care colectează 

apoi din fiecare cătun, din fiecare sat, din fiecare comună ambalajele returnate şi 

ajung practic la reciclat”, a explicat ministrul. 

El a precizat că poluări masive precum cea de pe râul Cerna nu vin neapărat din 

marile oraşe, ci din localităţi rurale. 

https://www.news.ro/social/ministrul-mediului-anunta-ca-taxa-pe-ambalajele-din-plastic-sticla-si-aluminiu-ar-urma-sa-fie-de-50-de-bani-exceptie-urmand-a-face-produsele-lactate-si-cele-de-peste-3-litri-1922404711472021012119874714
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Referindu-se la faptul că există situaţii în care ape au fost acoperite de mii de 

deşeuri reciclabile, ministrul Mediului a catalogat aspectul drept o "situaţie 

catastrofală, generată de iresponsabilitatea noastră a tuturor, care aruncăm în albiile 

râului gunoi”. 

Tánczos Barna a spus că este "aproape imposibil să mergem la fiecare poluator, 

este imposibil să ajungi la fiecare om în parte care aruncă gunoaie în apă”, însă pot 

exista programe de prevenire şi controale făcute în comun de poliţia locală, Garda 

de Mediu, pentru prevenirea unor astfel de situaţii. 

În octombrie anul trecut, europarlamentul Cristian Ghinea spunea că noi ”ar fi 

trebuit să avem până în decembrie 2020 acest sistem funcțional. Iar până în 2025 ar 

trebui să reciclăm 50% în ambalajele de plastic și aluminiu și 70% din cele de 

sticlă. Noi astăzi suntem la 14%, la un calcul global. Urmează taxa pe plastic 

nereciclat. Ne vom afla în paradoxul de a plăti la UE pentru cantitatea de plastic pe 

care o introducem pe piață și nu o reciclăm”. 

 

Ministerul Mediului, Apelor și Pădurilor a pus în dezbatere publică în luna 

noiembrie a anului trecut un proiect de HG care prevede că începând de pe 1 

aprilie 2022, toate ambalajele de băuturi comercializate în România vor purta o 

garanție de 50 de bani, sumă ce va fi restituită la momentul returnării ambalajului. 

(Sursa:  news.ro) 

 

 Ministrul Energiei, despre schimbarea contractelor la energie: 'Vor fi 

probleme cu românii plecați de acasă, în străinătate' 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, susține că întreg procesul prin care românii își 

aleg furnizorul de energie electrică se desfășoară anevoios. El crede că românii nu 

trebuiau puși pe drumuri, ci companiile să își înainteze ofertele către ei. 

Virgil Popescu: „Nu era nevoie de tevatura schimbării contractelor de energie 

electrică. Nu pun termen într-o lună, două sau trei și să-l pun pe om oe drumuri. 

(...) Vor fi probleme cu românii plecați de acasă, în străinătate. Dacă locuiește 

cineva în locuința respectivă totuși își pot face modificarea.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/virgil-popescu_3139.html
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Dar pentru cei din străinătate mă bazez că se pricep să folosească email-ul și e mai 

ușor. Problema e la cei din mediul rural, persoane în vârstă, care nu se pricep. 

De asemenea, pe viitor trebuie să simplificăm procedura de schimbare a 

furnizorului. Se cer multe acte”, a spus Virgil Popescu, ministrul Energiei, la 

Digi24. 

Piaţa de electricitate a devenit complet liberalizată începând de la 1 ianuarie 2021, 

ceea ce înseamnă că românii nu mai plătesc preţuri stabilite de Autoritatea 

Naţională de Reglementare în Energie (ANRE), ci trebuie să compare şi să-şi 

aleagă de pe piața liberă oferta care li se potriveşte cel mai bine. 

Liberalizarea înseamnă că preţurile nu vor mai fi reglementate, iar furnizorii vor 

achiziţiona toată cantitatea de energie de pe bursă. 

Cei şase milioane de consumatori care au rămas în piaţa reglementată au două 

posibilităţi: fie nu fac nimic, rămân cu vechile contracte şi plătesc automat preţuri 

numite „de serviciu universal”, care vor fi mai mari cu 13-26%, fie încheie alte 

contracte în piaţa liberă (concurenţială). Momentul i-a luat prin surprindere pe 

majoritatea consumatorilor. 

(Sursa:  Digi 24) 

 

 Cum s-a modificat comportamentul de consum al românilor în ultimele 12 

luni: alimentele, comunicarea şi sănătatea şi-au tras *partea leului* 

INSSE a făcut publice recent datele privind structura cheltuielilor de consum ale 

românilor aferente celui de al treilea trimestru al anului 2020. Cheltuielile totale ale 

populaţiei au fost în trimestrul III 2020, în medie, de 4444 lei lunar pe gospodărie 

(1733 lei pe persoană) şi au reprezentat 83,8% din nivelul veniturilor 

totale. Veniturile totale medii lunare au reprezentat în trimestrul III 2020, în 

termeni nominali, 5302 lei pe gospodărie şi 2068 lei pe persoană. Nicio noutate 

faptul că cea mai importantă categorie a acestora e reprezentată de produsele 

agroalimentare şi băuturi nealcoolice. Apoi cheltuielile cu locuinţa, apa, 

electricitatea, gazele şi alţi combustibili consumă şi ele 14,6% din veniturile unei 

godpodării. Poziţia a treia revine tutunului şi băuturilor alcoolice.  

https://fineco24news.blogspot.com/2021/01/cum-s-modificat-comportamentul-de.html
https://fineco24news.blogspot.com/2021/01/cum-s-modificat-comportamentul-de.html
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Conform clasificării standard pe destinaţii a cheltuielilor de consum (COICOP), 

produsele alimentare şi băuturile nealcoolice au deţinut în trimestrul III 2020, în 

medie, 33,5% din consumul gospodăriilor. 

Am considerat că ar fi interesant să vedem şi ce s-a întâmplat cu această structură 

în ultimele 12 luni şi am comparat datele. Putem constata astfel că plusul cel mai 

mare s-a înregistrat tot la categoria produse agroalimentare şi băuturi alcoolice: 

oarecum normal, având în vedere ponderea mare în totalul consumului. Ce au mai 

făcut românii în afară de a cumpăra alimente (nu spun mai multe, pentru că aş 

putea greşi- preţurile nu au stat pe loc şi, în funcţie de ce consumăm fiecare, în fapt 

s-ar putea să avem supriza să constatăm că am cumpărat mai puţin)? Au dorit să fie 

mai informaţi: şcoala online şi telemunca au pus presiune pe cheltuielile legate de 

comunicaţii şi informaţii. Cheltuielile de sănătate au urcat şi ele: goana după 

paracetamol sau mai ştiu eu ce remedii auzite pe social-media a condus la vânzări 

mai bune pentru farmacii şi găuri mai mari în buzunarele românilor. Au crescut şi 

cheltuielile legate de mobilier şi amenajarea locuinţei, probabil în strânsă legătură 

tot cu telemunca. 

Ce categorii au înregistrat cele mai mari restrângeri? În primul rând cheltuielile cu 

recreerea, sportul şi cultura. La fel, cheltuielile cu hotelurile, cafenelele şi 

restaurantele au intrat şi ele la apă. Ambele categorii au fost limitate prin măsurile 

de distanţa socială şi chiar lockdown. Dacă ne mai uităm puţin pe listă, nici haine 

şi încălţăminte nu au mai fost atât de multe. În ceea ce priveşte cheltuielile legate 

de utilităţi, reducerea lor e mai degrabă consecinţa scăderii unor preţuri, pentru că, 

sunt convins, consumul a crescut. 

Destul de ciudat este faptul că, în pandemie, cheltuielile legate de îngrijire 

personală, şi aşa mici, au coborât. Să mai notăm şi creşterea cheltuielilor legate de 

educaţie: şcoala online a scos din buzunarele românilor bani pentru tablete sau 

laptopuri.  
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Nivelul si structura cheltuielior totale de consum, in trimestrul III 2020 

   procente lei 

Diferenţa 

Netă faţă 

de T3 

2019 

Produse agroalimentare si bauturi 

nealcoolice 33,5 897,93 2,20 

Bauturi alcoolice, tutun 8,6 230,49 0,40 

Imbracaminte si incaltaminte 7,4 198,19 -0,90 

Locuinta, apa, electricitate, gaze si alti 

combustibili 14,6 390,43 -0,80 

Mobilier, dotarea si intretinerea 

locuintei 6,4 172,81 0,40 

Sanatate 6,0 159,59 1,20 

Transport 6,7 179,52 -0,20 

Informatii si comunicatii 5,9 157,85 1,30 

Recreere, sport si cultura 3,8 101,75 -3,00 

Educatie 0,2 5,11 0,10 

Hoteluri, cafenele si restaurante 1,0 28,07 -1,00 

Asigurari si servicii financiare 0,7 17,98 0 

Ingrijire personala,protectie sociala si 

diverse 5,2 140,40 -0,40 

Cheltuieli totale de consum 100,0 2680,12   
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Şi dacă tot am vorbit atât de mult despre cheltuieli, să consemnăm câte ceva şi 

despre veniturile românilor în trimestrul al treilea din 2020. Veniturile băneşti au 

fost, în medie, de 4961 lei lunar pe gospodărie (1934 lei pe persoană), iar veniturile 

în natură de 341 lei lunar pe gospodărie (133 lei pe persoană). Salariile şi celelalte 

venituri asociate lor au format cea mai importantă sursă de venituri (68,9% din 

veniturile totale ale gospodăriilor). La formarea veniturilor totale ale gospodăriilor 

au contribuit, de asemenea, veniturile din prestaţii sociale (18,9%), veniturile din 

activităţi neagricole independente (2,1%), veniturile din agricultură (1,9%), cele 

din proprietate şi vânzarea de active din patrimoniul gospodăriei (1,1%), precum și 

veniturile în natură (6,4%), în principal, contravaloarea consumului de produse 

agroalimentare din resurse proprii (5,3%). 

(Sursa:  fineco24news.blogspot.com) 

 

 Ce spun angajatorii despre bonusul de 50 de lei pentru vaccinarea 

angajaţilor  

Companiile vor face tot ce stă în puterea lor să sprijine campania de vaccinare, a 

declarat Radu Burnete, director executiv al Confederaţiei patronale Concordia, la 

Digi24.  

Potrivit lui, pentru ca economia să îşi revină cât mai repede, este nevoie ca 

angajaţii să îşi reia viaţa normală la birou.  

Burnete a spus că sunt luate în discuţie mai multe idei, inclusiv iniţiativa acordării 

unui bonus pentru vaccinare, dar că trebuie ţinut cont că vaccinarea este voluntară 

şi că obligarea angajaţilor să se vaccineze nu e o  cale constituţională.  

„Companiile se vor uita şi la alte metode de a stimula vaccinarea. Bonusurile 

reprezintă o idee vehiculată de unii oameni de afaceri. Unele companii se vor uita 

la soluţia aceasta, dar pot anticipa anumite probleme cu angajaţii care refuză 

imunizarea anti-Covid pe motiv că bonusul se acordă pentru performanţă la locul 

de muncă.  

Unele companii pot ajuta ca vaccinarea să aibă loc la sediul lor sau să faciliteze 

imunizarea, inclusiv prin achiziţionarea vaccinului.  
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Cea mai simplă variantă este obligativitatea testării, dar nu avem instrumentele 

necesare şi nici logistica.  

Noi încurajăm oamenii să se vaccineze, companiile vor face tot ce stă în puterea lor 

să sprijine campania”, a afirmat Burnete, la Digi24.  

Bonus de 50 de lei pentru angajaţi vaccinaţi  

Dragoş Damian, director executiv PRIMER (Patronatul Producătorilor Industriali 

de Medicamente din România) şi CEO Terapia Cluj, a propus sâmbătă ca 

angajatorii să dea o bonificaţie de 50 de lei angajaţilor care acceptă să se 

vaccineze, dacă statul face suma deductibilă. 

 „Condiţionarea pozitivă este cel mai bun lucru care se poate întâmpla pentru 

cineva. Pentru fiecare cetăţean al României ar trebui să existe o formă de 

recunoştinţă, dacă participă la efortul comun de vaccinare. Unii o văd ca pe un 

bonus, eu o văd ca pe o formă de recunoştinţă, pentru că participă la acest efort 

epic de a combate virusul şi cu cât o facem mai repede, cu cât ne vaccinăm mai 

mulţi mai repede, cu atât pandemia va dispărea şi economia îşi va reveni”, a 

declarat, la Digi24, Dragoş Damian.  

El a precizat că propunerea pe care o face, de a da angajaţilor acest bonus de 

vaccinare, se adresează angajatorilor, dar şi Guvernului, pentru a face deductibilă 

de la impozitare această sumă, aşa cum se întâmplă în cazul bonurilor de masă, a 

bonurilor cadou etc.  

„Eu am propus o sumă care să nu fie nici exagerată, nici derizorie: 50 de lei. Este 

ca un fel de medalie, dacă vreţi, pentru că ai fost vaccinat, dar care să poată fi 

fructificat sub forma unui bonus valoric, ca şi acele vouchere cadou”, a explicat 

Damian.  

El a precizat că a ajuns să propună această sumă discutând cu alţi oameni de 

afaceri, astfel încât să fie un cuantum rezonabil. 
 

(Sursa:  adevarul.ro) 
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 Ambasadorul SUA la București își încheie mandatul. Întâlnire cu ministrul 

Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu 

Aurescu a transmis aprecierea părţii române pentru activitatea ambasadorului 

Zuckerman pe parcursul mandatului său la Bucureşti, pentru implicarea dinamică 

în dezvoltarea şi aprofundarea Parteneriatului Strategic bilateral, se arată într-un 

comunicat al MAE. 

Șeful diplomaţiei române a trecut în revistă realizările înregistrate pe parcursul 

anului 2020 în cooperarea dintre România şi SUA, pornind de la dialogul politic 

substanţial la nivel înalt şi incluzând progrese concrete în domenii de interes 

comun, inclusiv dezvoltarea componentei economice şi de energie a Parteneriatului 

Strategic. 

 

De asemenea, a fost exprimată satisfacţia comună pentru cooperarea în domeniul 

apărării şi securităţii, inclusiv prin semnarea unei Foi de parcurs privind 

cooperarea în domeniul Apărării între România şi Statele Unite, pe o perioadă de 

10 ani. Ministrul român a reiterat, în acest context, importanţa extinderii prezenţei 

militare americane în România. 

 

Bogdan Aurescu a subliniat necesitatea ca dialogul bilateral să continue în acelaşi 

ritm susţinut. El și-a exprimat convingerea că noua administraţie americană va 

susţine aprofundarea în continuare a Parteneriatului Strategic cu România, ţinând 

cont că acest obiectiv se bucură de sprijin bi-partizan. 

Şeful diplomaţiei române a evidenţiat că România rămâne, la rândul său, ferm 

angajată în avansarea obiectivului consolidării Parteneriatului Strategic cu SUA. 

 

Aurescu a arătat, de asemenea, că în 2021 se împlinesc 10 ani de la adoptarea 

Declaraţiei Comune privind Parteneriatul Strategic pentru Secolul XXI între 

România şi Statele Unite ale Americii şi de la intrarea în vigoare a Acordului 

privind amplasarea sistemului de apărare împotriva rachetelor balistice al Statelor 

Unite în România. 
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Totodată, ministrul român de Externe a evocat importanţa continuării cooperării 

bilaterale pentru obţinerea de progrese concrete privind accederea României în 

programul Visa Waiver. A evidenţiat, în acest sens, necesitatea ca activitatea 

grupului de lucru bilateral pe acest subiect, care a fost agreat de către ministrul 

Bogdan Aurescu cu secretarul de stat al SUA, cu prilejul vizitei efectuate la 

Washington DC în octombrie 2020, să continue. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ce spune ministrul Mediului despre o nouă taxă auto: „România trebuie să 

decidă, da sau nu” 

Ministrul Mediului, Tanczos Barna, a declarat luni seara, la Antena 3, că va începe 

consultări cu producătorii și dealerii auto despre posibilitatea reintroducerii unei 

taxe auto, pe poluare.  

"Dacă astăzi eu v-aş spune că introduc o anumită taxă, aş face greşeala pe care au 

făcut-o ceilalţi minştri, care au introdus o taxă, s-a pierdut la Curtea Europeană de 

Justiţie şi s-au dat banii înapoi. Dacă va exista o taxă pe mediu, naţională sau 

locală, trebuie să fie sigură din punct de vedere juridic şi să aibă efecte suficiente. 

Vom demara discuţii inclusiv cu producătorii auto, inclusiv cu comercianţii auto, 

pentru că nu putem să bulversăm piaţa, dar România trebuie să decida, DA sau 

NU", a spus ministrul Mediului, citat de antena3.ro 

"Dacă va exista o nouă taxă, va fi implementată în felul următor. Va fi discutată cu 

Comisia Europeană şi vom strânge toate know-how-urile (informaţiile) şi toate 

exemplele pozitive din Uniunea Europeană, astfel încât să nu mai ajungem în 

situaţia de a avea o taxă ilegală. În Europa există trei ţări care nu au nicio 

intervenţie pe această problemă, restul de 24 au fel de fel de sisteme în 

implementare. România trebuie să decidă dacă vrea să facă parte din grupul ţărilor 

care nu au nicio taxă, sau din grupul de 24 unde se încearcă prin diverse să taxeze 

poluarea", a declarat Tanczos Barna. 

 (Sursa: Antena 3) 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2021/01/11/ambasadorul-sua-la-bucuresti-isi-incheie-mandatul-s-a-intalnit-luni-cu-ministrul-bogdan-aurescu--640947
https://www.antena3.ro/actualitate/taxa-noua-auto-ministrul-mediului-taxa-poluare-590821.html?fbclid=IwAR3agcWPHCtCTMMwvWnii7byWJD9-zHvfmqz19KwRelRmHqy9U3wDfTLpGs
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 România se află pe locul 45 în lume după rezervele sale de petrol 

România se află pe locul 45 în lume după rezervele sale de petrol de „doar“ 600 de 

milioane de barili. În Europa e pe poziţia a treia, relatează mediafax. 

Venezuela (300 miliarde de barili), Arabia Saudită (266,6 miliarde de barili) şi 

Canada (170,8 miliarde de barili) sunt pe primele trei locuri la nivel mondial după 

rezervele de petrol. 

România ocupă locul 45 în lume după rezervele sale de petrol, fiind departe de pri-

mele poziţii, potrivit unei analize a Worl-dometers.info. În lume sunt aproape 100 

de state care au rezerve de petrol, însă în multe cazuri acestea sunt insuficiente 

pentru necesarul intern. Acesta este şi cazul României. 

Piaţa locală are rezerve de 600 de milioane de barili de petrol, un nivel similar cu 

cel al Turkmenistanului sau Italia. Acesta e echivalentul a 0,036% din totalul 

rezervelor lumii, potrivit Worldometers.info. 

La polul opus, la vârful clasamentului se află Venezuela (300 miliarde de barili), 

Arabia Saudită (266,6 miliarde de barili) şi Canada (170,8 miliarde de barili). Spre 

exemplu, Venezuela are 18,2% din totalul rezervelor de petrol din lume. 

La nivelul Europei, Norvegia are cele mai mari rezerve, însumând 5,1 miliarde de 

barili de petrol, ocupând locul 22 în lume, urmată de Marea Britanie şi România. 

Preţul aurului negru a avut în ultimii ani o evoluţie sinuso-idală, marcat fiind de 

evenimentele din lume. Spre exemplu, anul trecut acesta a trecut în teritoriu 

negativ. Ceea ce s-a întâmplat pe 20 aprilie 2020 în piaţa petrolului va rămâne în 

istoria pieţelor financiare şi în manualele de economie drept prima oară când preţul 

petrolului a atins o valoare negativă. 

Adică, contractele de livrare West Texas Intermediate (WTI) cu scadenţa în mai 

2020 s-au tranzacţionat la minus 37 de dolari pe baril. Iar minusul nu este o eroare 

de redactare. 

Cu alte cuvinte, deţinătorii acestor contracte au fost dispuşi să plătească pentru a 

scăpa de livrarea fizică a petrolului la scadenţă.  

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/petrol_630.html
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La începutul anului acesta însă, preţul petrolului a atins maximul ultimelor 11 luni, 

susţinut de angajamentul Arabiei Saudite de a reduce producţia şi de câştigurile 

puternice pe bursele majore, anunţă Reuters. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Autoritățile au publicat lista afecțiunilor în funcție de care persoanele se 

încadrează în etapa a doua de vaccinare, alături de adulții cu vârste de peste 

65 de ani. 

Comunicatul integral emis de Grupul de Comunicare Strategică: 

”Precizări privind populația la risc, cuprinsă în etapa a II-a a Strategiei de 

vaccinare împotriva COVID-19 

Informăm opinia publică asupra faptului că în etapa a II-a a Strategiei de vaccinare 

împotriva COVID-19 în România este inclusă populația la risc, reprezentată de: 

a) Adulți cu vârsta peste 65 de ani; 

b) Persoanele aflate în evidență cu boli cronice, indiferent de vârstă, în funcție de 

indicațiile vaccinurilor utilizate. 

În conformitate cu dovezile științifice actuale, în categoria ,,boli cronice” se 

încadrează oricare dintre următoarele afecțiuni: 

– Diabet zaharat 

– Obezitate 

– Alte boli metabolice, inclusiv congenitale 

– Afecțiuni cardiovasculare 

– Afecțiuni renale 

– Afecțiuni oncologice 

– Afecțiuni pulmonare 

– Afecțiuni neurologice, inclusiv sindromul Down 

– Afecțiuni hepatice moderate/severe 

– Afecțiuni autoimune 

– Imunodepresii severe: pacienți transplantați, cu consult medical prealabil, 

pacienți care urmează terapii biologice sau terapie de lungă durată cu 

corticosteroizi, pacienți infectați cu HIV/SIDA”. 
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Autoritățile au anunțat la începutul lunii că a doua etapă a campaniei naționale de 

vaccinare va începe după 15 ianuarie și va cuprinde circa cinci milioane de 

persoane. Astăzi Valeriu Gheorghiță, coordonatorul campaniei de vaccinare, a 

precizat că miercuri România va primi primele doze de vaccin Moderna, cel de-al 

doilea ser aprobat de Uniunea Europeană. Dozele sunt necesare, în contextul 

creșterii numărului de vaccinări. 

(Sursa:  biziday.ro) 

 

 INS: Exporturile Romaniei au scazut cu 11% in primele 11 luni din 2020 

fata de anul trecut 

Exporturile Romaniei au scazut cu 11% in primele 11 luni din 2020, la 57,1 

miliarde euro, iar importurile au scazut cu 7,7%, la 73,53 miliarde euro, fata de 

perioada similara din 2019, arata datele publicate luni de Institutul National de 

Statistica (INS). 

 

"In perioada 1 ianuarie - 30 noiembrie 2020, exporturile FOB au insumat 57,102 

miliarde euro,iar importurile CIF au insumat 73,536 miliarde euro. In perioada 1 

ianuarie - 30 noiembrie 2020, exporturile au scazut cu 11%, iar importurile au 

scazut cu 7,7%, comparativ cu perioada 1 ianuarie -30 noiembrie 2019. Deficitul 

balantei comerciale (FOB/CIF) in perioada 1 ianuarie -30 noiembrie 2020 a fost de 

16,433 miliarde euro, mai mare cu 908,7 milioane euro decat cel inregistrat in 

perioada 1 ianuarie - 30 noiembrie 2019", arata datele INS. 

 

In luna noiembrie 2020, exporturile FOB au insumat 6,029 miliarde euro, iar 

importurile CIF au insumat 7,603 miliarde euro, rezultand un deficit de 1,573 

miliarde euro. Fata de luna noiembrie 2019, exporturile din luna noiembrie 2020 

au crescut cu 0,6%, iar importurile au crescut cu 1,5%. 

 

In primele 11 luni din 2020, ponderi importante in structura exporturilor si 

importurilor sunt detinute de grupele de produse: masini si echipamente de 

transport (48,4% la export si 37% la import) si alte produse manufacturate (30,4% 

atat la export cat si la import). 
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Valoarea schimburilor intra-UE27 de bunuri in primele 11 luni din 2020 a fost de 

42,235 miliarde euro la expedieri si de 54,12 miliarde euro la introduceri, 

reprezentand 74% din total exporturi si 73,6% din total importuri. Valoarea 

schimburilor extra-UE27 de bunuri in perioada ianuarie - noiembrie 2020 a fost de 

14,867 miliarde euro la exporturi si de 19,415 miliarde euro la importuri, 

reprezentand 26% din total exporturi si 26,4% din total importuri. 

Soldul balantei comerciale FOB/CIF se calculeaza pe baza valorii exportului FOB 

si a importului CIF, ca diferenta intre acestea. Soldul negativ al balantei comerciale 

se numeste deficit, iar cel pozitiv se numeste excedent. 

Pretul FOB (Free on Board/Liber la bord) reprezinta pretul la frontiera tarii 

exportatoare, care include valoarea bunului, toate cheltuielile de transport pana la 

punctul de imbarcare, precum si toate taxele pe care bunul trebuie sa le suporte 

pentru a fi incarcat la bord. Pretul CIF (Cost, Insurance, Freight/Cost, Asigurare, 

Navlu) reprezinta pretul la frontiera tariiimportatoare, care cuprinde atat elementele 

componente ale pretului FOB, cat si costul asigurarii si transportului international. 

(Sursa:  ziare.com) 

 

 Cât au românii în bitcoin? ”Sunt convins că românii au peste 1 mld. euro în 

bitcoin şi alte criptomonede la valoarea actuală de piaţă.” Cum se poate 

cumpăra bitcoin, cum se face transferul banilor înapoi în ţară şi cât trebuie să 

plăteşti impozit pe câştig. De ce băncile din România nu deschid conturi 

pentru criptomonede 

♦ Bitcoin este un activ a cărui valoare va creşte faţă de euro şi dolar ♦ Cred că o 

mare parte dintre investitorii în aur vor trece la Bitcoin ♦ Bitcoin poate fi asemănat 

cu aurul, este cel mai bun mod de a îţi stoca valorile. 

 

Investiţiile românilor în Bitcoin şi alte criptomonede a depăşit valoarea de 1 mld. 

euro, după cum estimează George Rotariu, CEO al Bitcoin România, o companie 

care a creat o franciză pentru ATM-uri cu criptomonede, şi fost jucător profesionist 

de poker. În prezent, nu există date oficiale cu privire la valoarea investiţiilor pe 

care românii le-au făcut în criptomonede. 

 

https://ziare.com/economie/exporturi/
https://ziare.com/economie/importuri/
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„Sunt convins că românii au peste 1 mld. euro în Bitcoin. Oamenii s-au informat, 

au ştiut, au cunoştinţe tehnice deosebite, avem oameni care sunt capabili să 

înţeleagă astfel de tehnologii şi potenţialul lor din viitor“, a declarat George 

Rotariu în cadrul emisiunii de business ZF Live. 

 

Preţul criptomonedei Bitcoin a ajuns la peste 35.000 de dolari la începutul acestei 

luni, înregistrând o creştere de aproape 400% în 2020, evoluţie adusă de scăderea 

încrederii populaţiei în monedele tradiţionale şi de un plus de încredere venit din 

partea fondurilor de investiţii, după cum spune Rotariu. 

 

„Bitcoinul a început să atragă foarte mult atenţia fondurilor de investiţii. Retailul şi 

foarte multe instituţii văd în Bitcoin o investiţie foarte bună şi o metodă foarte 

bună de a îşi ţine o parte din portofoliile lor de investiţii.“ 

 

Platformele de tranzacţionare de criptomonede nu pot opera conturi în băncile din 

România după ce, în 2018, Banca Naţională a României a catalogat monedele 

virtuale drept „active speculative, extrem de volatile si riscante“. Astfel, băncile lo-

cale închid conturile companiilor şi persoanelor fizice care investesc în criptomo-

nede. Rotariu a explicat procesul prin care românii pot investi într-o monedă 

virtuală. 

 

„Pentru a cumpăra un Bitcoin, o persoană tranferă valoarea în euro de la băncile 

din România în contul în euro al societăţii noastre dintr-o bancă din Uniunea Euro-

peană, noi îi punem suma cu care şi-a alimentat contul, iar de acolo poate 

tranzacţiona, poate cumpăra Bitcoin sau alte monede. Invers, persoana îşi vinde 

Bitcoin pe euro şi apoi face retragerea de pe platformă în contul său şi noi 

transferăm euro. Este o singură bancă din România ce respinge acest transfer. 

Veniturile din criptomonede se declară la ANAF la finalul anului“, a concluzionat 

CEO-ul Bitcoin România. 

(Sursa:  zf.ro) 
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 Atenţie: Costul scăzut al vieţii şi al internetului de mare viteză a transformat 

România în a treia cea mai bună destinaţie din lume pentru telemuncă. 

România este întrecută în clasament doar de Canada şi de Marea Britanie şi a 

depăşit ţări precum Suedia, Danemarca şi Franţa 

În România, în 2020, au fost circa 10.980 de căutări pentru locuri de muncă în care 

angajatorul permite munca de la distanţă 

România ocupă locul al treilea în clasamentul celor mai potrivite ţări pentru munca 

de la distanţă, conform topului Digital Nomad Index al companiei Circleloop.  

Costul scăzut al vieţii şi cel al internetului de mare viteză au fost printre principalii 

factori care au urcat România pe o astfel de poziţie. 

 

„Viaţa profesională a fost dată peste cap, marea majoritate a angajaţilor lucrând de 

acasă acum şi în viitorul apropiat. Creşterea nevoii de a lucra de acasă a făcut ca o 

serie de ţări să introducă vize de vacanţă de lucru pentru a încuraja oamenii să vină 

în ţara lor pentru a vizita lumea şi, în acelaşi timp, să se conecteze cu locul lor de 

muncă“, conform Digital Nomad Index. 

(Sursa:  zf.ro) 

 

 Agenţia Internaţională a Energiei avertizează că emisiile de CO2 vor reveni 

în 2021 la nivelul anterior pandemiei dacă guvernele nu iau măsuri 

Agenţia Internaţională a Energiei (IEA) a avertizat luni că emisiile globale de CO2, 

care au scăzut în 2020 pe fondul pandemiei de COVID-19, vor reveni în 2021 la 

nivelul dinainte, dacă guvernele nu iau măsuri rapide, transmite Reuters, preluată 

de Agerpres. 

Emisiile de CO2 au scăzut cu 7% în 2020, până la un nivel înregistrat în urmă cu 

un deceniu, a anunţat directorul IEA, Fatih Birol, adăugând însă că, pe măsură de 

dispar pagubele economice provocate de criză, "datele preliminare confirmă 

temerea noastră că emisiile globale îşi vor reveni în 2021". 
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Chiar dacă primele date privind emisiile globale de CO2 vor fi publicate de IEA 

abia în luna aprilie, agenţia cu sediul la Paris a subliniat că China, prima economie 

importantă care a eliminat carantina strictă, a ajuns deja la un nivel al emisiilor mai 

mare decât cel înregistrat înainte de pandemie. 

Fatih Birol a precizat că IEA va da publicităţii, în luna mai, prima sa foaie de drum 

pentru ca întregul sector energetic global să ajungă la emisii zero până în 2050. 

Acest raport al IEA ar urma să constituie baza discuţiilor la summitul care va avea 

loc în luna noiembrie, la Glasgow. 

În pofida acestor perspective sumbre, Agenţia Internaţională a Energiei estimează 

că recentele promisiuni făcute de statele industrializate, precum şi o nouă 

administraţie de la Casa Albă, înseamnă că marile puteri pot contracara criza 

climatică. 

"Anul acesta poate fi unul de cotitură. Există o nouă aliniere politică cu privire la 

climă, care deschide noi posibilităţi pentru toţi. Multe din marile economii s-au 

angajat în ultimele luni să ajungă la emisii zero până la mijlocul secolului. Sunt 

sigur că noua administraţie americană se va alătura acestui grup de ţări", a spus 

Fatih Birol. 

Agenţia Internaţională a Energiei a fost presată să adopte o poziţie mai curajoasă 

cu privire la schimbările climatice, din partea investitorilor, îngrijoraţi că 

rapoartele publicate de IEA permit un nivel dăunător de investiţii în combustibili 

fosili. 

"Este nevoie de o transformare totală a infrastructurii noastre energetice", a afirmat 

Fatih Birol, într-un editorial publicat luni în cotidianul Financial Times. 

"Aceasta înseamnă, până în 2030, creşterea ponderii automobilelor electrice în 

vânzările anuale, de la 3% până la 50%, majorarea producţiei de hidrogen low-

carbon, de la 450.000 de tone până la 40 de milioane de tone, şi creşterea 

investiţiilor în electricitatea curată, de la 380 de miliarde de dolari până la 1.600 de 

miliarde de dolari", susţine Fatih Birol. 
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Agenţia Internaţională a Energiei este principalul organism de consiliere pe 

probleme energetice al celor mai dezvoltate 29 de state. Agenţia a fost înfiinţată ca 

răspuns la primul şoc petrolier din 1973 - 1974, pentru a coordona eliberarea de 

petrol din stocurile de rezervă. 

(Sursa:  stiri.tvr.ro) 

 

 Parlamentarii UE au început evaluarea de două luni a acordului comercial 

cu Regatul Unit 

Parlamentul European a lansat luni o evaluare de două luni a acordului comercial 

încheiat în Ajunul Crăciunului între UE și Marea Britanie, promițând că va 

”examina corect” acordul, chiar dacă este aproape sigur că va fi aprobat, relatează 

Reuters. 

Christophe Hansen, unul dintre parlamentarii însărcinați să conducă parlamentul 

spre o soluție privind acordul, a spus că regretă că acordul a fost pripit și nu a fost 

făcută o evaluare completă. 

Marea Britanie, a spus el, a dus negocieri până în ultimul moment în speranța că va 

obține concesii și astfel să lipsească parlamentarii de o opinie corespunzătoare. 

”Vrem o examinare corectă a acestui acord. Regatul Unit, Camera Comunelor, a 

făcut-o în mai puțin de o zi”, a spus creștin democratul Comisiei pentru Comerț din 

Parlamentul European. 

”Trebuie să clarificăm că această aplicare provizorie, ceea ce nu este ce dorește 

Parlamentul, este că acesta nu va fi un precedent pentru orice alte acorduri 

viitoare”, a continuat el. 

Parlamentarii britanici au aprobat acordul comercial post-Brexit cu Uniunea 

Europeană la 30 decembrie. Guvernele UE și-au acordat sprijinul, însă acordul este 

în vigoare doar provizoriu, în așteptarea unui vot în Parlamentul European. 

Aplicarea provizorie durează până în februarie, deși parlamentul UE a declarat că 

ar trebui extinsă pentru a-i permite să voteze la jumătatea lunii martie.  
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Aproape sigur este de așteptat să susțină acordul, având în vedere că alternativa 

este un „no deal” cu impunerea de taxe vamale. 

Diferite comisii parlamentare au început luni dezbaterile asupra acordului, inclusiv 

specialiști în domeniul pescuitului și al transporturilor. Acestea trebuie să înainteze 

avize formale comisiilor principale - comerț și afaceri externe - până la 1 februarie. 

Majoritatea parlamentarilor au adresat luni pur și simplu întrebări oficialilor 

Comisiei Europene, dar un unii și-au semnalat sprijinul, spunând că este mai bine 

decât alternativa dăunătoare. 

(Sursa:  hotnews.ro) 

 

 Summitul One Planet, convocat de Emmanuel Macron. 50 de tari se 

angajeaza sa opreasca distrugerea Pamantului 

O coalitie formata din 50 de tari s-a angajat sa protejeze aproape o treime din 

planeta pana in anul 2030, pentru a opri distrugerea mediului inconjurator. 

 

Liderii mondiali s-au intalnit luni in cadrul unei videoconferinte, pentru summitul 

One Planet dedicat biodiversitatii si schimbarilor climatice. Evenimentul, care are 

ca scop relansarea negocierilor vizand o mai buna protectie a naturii, a fost deschis 

de presedintele francez Emmanuel Macron. Si Romania se alatura initiativei celor 

50 de state pentru a combate incalzirea globala. 

 

Coalitia pentru inalta ambitie (HAC) pentru natura si oameni, care include Marea 

Britanie si tari de pe sase continente, a facut inainte de summitul One Planet de la 

Paris, un angajament de a proteja cel putin 30% din pamantul si oceanele planetei. 

 

Conform oamenilor de stiinta, activitatile umane conduc la a sasea extinctie in 

masa a vietii pe Pamant, iar productia agricola, mineritul si poluarea ameninta 

functionarea normala a ecosistemelor care sustin viata, cruciale pentru civilizatia 

umana. 

 

 

https://ziare.com/emmanuel-macron/
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Acest angajament va fi cel mai probabil tinta principala a "Acordului de la Paris 

pentru natura" care va fi negociat la Cop15, la Kunming, in China, la sfarsitul 

acestui an. HAC a declarat ca spera ca angajamentele timpurii ale unor tari precum 

Columbia, Costa Rica, Nigeria, Pakistan si Canada sa asigure baza acordului ONU, 

transmite The Guardian. 

Printre participantii la summitul One Planet convocat de presedintele francez 

Emmanuel Macron, se numara mostenitorul coroanei britanice, printul Charles, 

presedinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, cancelarul 

Germaniei, Angela Merkel, prim-ministrul Marii Britanii, Boris Johnson si 

secretarul general al ONU, Antonio Guterres. 

(Sursa:  ziare.com) 

 

https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
https://ziare.com/angela-merkel/
https://ziare.com/boris-johnson/

